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БТПП

Синергия на талант, музика и приятелство в съвместната експозиция "КОНТРАСТИ"

"За мен е особено приятно да открия третата съвместна изложба на обичания български певец и джазмен Васил
Петров и на известния български художник Панчо Малезанов. Името на изложбата "Контрасти" авторите са
избрали неслучайно. В нея се срещат живопис, графика и музика, не за да си противостоят, а за да създадат една
духовна цялост, носеща красота и духовна наслада". С тези думи Лъчезар Искров, член на Изпълнителния съвет на
БТПП, откри изложбата във фоайето на Палатата и допълни: "Искам да отбележа, че през своята 130-годишна
история БТПП винаги е подкрепяла с инициативите си българските творци и родното изобразително изкуство. Във
фоайето на Палатата са излагали своите творби редица талантливи български художници и тези изложби са
носили успех на авторите. Пожелавам на двамата автори успех на съвместната изложба, здраве и творческо
дълголетие."

Панчо Малезанов има зад себе си 30 самостоятелни изложби за малко над 30 години, близо 30 участия в общи
художествени изложби не само у нас, много от тях в чуждестранни галерии. Негови творби са притежание на
колекционери от Европа, Канада и САЩ.

"Най-интересното, което ми каза един от моите лондонски галеристи в Уимбълдън – едно триъгълниче да видя от
твоя картина ще знам, че си ти, което значи, че съм разпознаваем като стил, това ми идва отвътре", разкрива
Панчо Малезанов.

Графиката пък е страст на Васил Петров. Неговите творби често са определяни като истинно въплъщение на
душевността на автора им, като в тях има изискана линия и музикална ритмичност на щриха, които градират и
понасят зрителя в развитието на формите и контраста на светлините.

Изложбата "КОНТРАСТИ" може да бъде разгледана във фоайето на БТПП до 23 декември 2024 г.

Търговско-икономическото сътрудничество между България и Виетнам следва да се задълбочава и
диверсифицира, така че да съответства на отличния диалог на най-високо политическо ниво. Нашите две страни са
свързани от исторически традиции на дългогодишно и искрено приятелство, взаимно уважение и доверие.
България и Виетнам разглеждат своето геополитическо разположение като изключително важна предпоставка за
сътрудничеството в регионите на Югоизточна Европа и Югоизточна Азия. Това беше общата позиция на държавния
глава Румен Радев и президента на Социалистическа република Виетнам Лъонг Къонг, които проведоха среща
днес в Ханой. Българският държавен глава е на официално посещение в страната по покана на виетнамския си
колега в навечерието на 75-ата годишнина от установяването на дипломатически отношения между България и
Виетнам, която се отбелязва на 8 февруари 2025.

Днес Румен Радев и съпругата му Десислава Радева бяха посрещнати с церемония от президентската двойка на
Виетнам. В президентския дворец в Ханой българският и виетнамският държавен глава проведоха среща, след
което ръководиха пленарните разговори между официалните делегации на двете държави. По случай
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официалното посещение беше приета съвместна декларация, в която се потвърждават усилията за непрекъснато
надграждане на прагматичното и ефективно сътрудничество между България и Виетнам с набелязване на
конкретни мерки в тази насока.

Преди изявленията пред медиите в присъствието на президентите Румен Радев и Лъонг Къонг бяха разменени
подписани в рамките на посещението двустранни документи за сътрудничество. Първият от тях – споразумение за
сътрудничество в областта на образованието за периода от 2025 до 2028 г., предвижда обмен на студенти,
докторанти, специализанти и преподаватели, изучаване на български и виетнамски език и култура, общи
научноизследователски проекти. Подписани бяха и меморандуми за сътрудничество между Българската
търговско-промишлена палата и Виетнамската търговско-промишлена федерация, както и между община Кън Тхъ
и Русе.

Двамата президенти отбелязаха положителното развитие на традиционното приятелство между България и
Виетнам и очертаха насоки за неговото последващо разширяване. Като перспективни сфери бяха посочени
области от взаимен интерес с основен фокус върху инвестициите, енергетиката, информационните технологии,
медицината, науката и образованието, отбраната и културата, спорта, земеделието, екологията. Предстоящото
производство на електрически автомобили от страна на Виетнам също предоставя възможности за
сътрудничество с български компании, специализирани в разработването на автомобилен софтуер, отбеляза
Румен Радев и добави, че автомобилни компании от Германия и Япония вече са открили свои развойни центрове
у нас в тази област.

В изявлението си пред медиите президентът Радев приветства ефективните реформи на Виетнам през
последните години и забележителното социалноикономическо развитие, всеобхватната модернизация и висок и
устойчив икономически ръст. Президентът открои значимия принос на виетнамските граждани, които са учили и
работили в България - над 30 хил. души. "Тази общност е важен фактор за по-нататъшно развитие на двустранните
отношения и естествен мост между нашите народи, който трябва да продължим да укрепваме", каза Румен Радев
и определи като решителна стъпка в тази насока подписаното днес споразумение в сферата на образованието.
След 40-годишно прекъсване се възстановява и обучението на виетнамски военни летци в България. Президентът
Радев отбеляза и значимостта на развитието на туризма, както и на междурегионалното сътрудничество.

В своето изявление пред медиите президентът Лъонг Къонг изрази убеждение, че с подписаните документи и
благодарение на политическата решимост на най-високо политическо ниво и усилията на институциите и бизнеса,
ще се засилят традиционното приятелство и многостранното сътрудничество между България и Виетнам,
отговаряйки на необходимостта от устойчиво развитие. Договорихме се да отворим нови области на
сътрудничество, в които България има потенциал, а Виетнам има интерес - дигиталната трансформация,
биотехнологии, селското стопанство и здравеопазването, каза президентът Къонг.

България ще продължи да подкрепя всички усилия за задълбочаване на сътрудничеството между ЕС и Виетнам,
заяви още президентът Радев. Сътрудничеството в международни формати в рамките на ООН и АСЕАН-ЕС също
бяха обсъдени от двамата президенти. Те изразиха общата позиция, че конфликтите в глобален мащаб трябва да
се разрешават с мирни средства въз основа на принципите на международното право.

В Ханой държавният глава проведе двустранни срещи с генералния секретар на Виетнамската комунистическа
партия То Лам, с министър-председателя Фам Мин Чин, с председателя на Националното събрание Чан Тханх
Ман. В рамките на днешния ден президентът Румен Радев, придружаван от съпругата си Десислава Радева,
отдаде почит пред Мавзолея на Хо Ши Мин - бащата на виетнамската независимост, както и пред паметника на
националните мъченици и герои.

Днес съпругата на държавния глава Десислава Радева посети в Ханой детската градина "Виетнам-България",
построена през 1981 г. с българска подкрепа, в която виетнамски деца учат български език, традиции и фолклор.
Десислава Радева поздрави малките възпитаници, учителите и ръководството на предучилищното учебно
заведение. Тя посочи, че детската градина се е утвърдила през годините като символ на българо-виетнамската
солидарност и приятелство. Десислава Радева подари на децата специално изработена кукла на Ян Бибиян, на
когото е кръстена предучилищната група в детската градина.

► Целта е да се осигури по-справедлив достъп до европейско финансиране и да се насърчат инвестиции в по-
слабо развитите райони
► Промени в районирането, направени през 2025 г., ще влязат в сила за следващия програмен период, след 2027
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г.

Към момента два от общо шестте района за планиране (Северозападен и Северен централен район) не отговарят
на формалните критерии за район на ниво NUTS2 в рамките на Европейския съюз (ЕС), тъй като според
проведеното преброяване вече имат население под 800 хил. души. В същото време текущата рамка ощетява
областите Благоевград, Кюстендил, Перник и София (област), които поради пакетирането си със столицата София
не се разглеждат като "по-слабо развити райони", макар техните показатели да ги слагат точно в тази група.

Критерият за влизането в групата на по-слабо развитите райони е брутният вътрешен продукт на човек от
населението по паритет на покупателна способност да е до 75% от средното за ЕС. Последните актуални данни
показват, че областите Кюстендил, Перник и Благоевград са в интервала 30-35% по показателя БВП на човек от
населението по паритет на покупателна способност като процент от средното за ЕС, а София (област) е на 54%.
Пакетирането на тези области със столицата София, която е на 127% по този показател, извежда Югозападен
район над границата от 75%. Това пречи на ефективната кохезионна политика и спира равния достъп до
европейски ресурс във въпросните области.

Картата на районите за планиране в България трябва да отговаря на няколко прости условия, за да отвори равни
възможности за развитие и да гарантира честно разпределение на европейските средства.

Първо, да гарантира равен достъп за финансиране на всички области в страната, които изостават от
средноевропейското ниво на развитие по показателя БВП на човек от населението по паритет на
покупателна способност. Това категорично включва областите Благоевград, Кюстендил, Перник и София
(област);
Второ, да отговаря на формалните критерии в рамките на ЕС за определяне на райони на ниво NUTS2 в
дългосрочен план. Това означава определените райони да имат устойчиво население между 800 хил. и 3
млн. души, без да се налага преформатиране на картата преди всеки нов програмен период;
Трето, картата на районите да отчитат икономическите взаимовръзки между областите в България и да
спомага за по-ефектива регионална политика.

Придържайки се към тези основополагащите принципи за формиране на нова карта на районите за планиране в
България, БТПП подкрепя постъпилото предложение, а именно:

В максимално бързи срокове да се започне диалог с институциите за промяна на картата на районите за
планиране, отчитайки последните актуални данни за икономическото развитие и демографията на районите,
стъпвайки на формалните критерии и принципа за равен достъп;

Картата на районите за планиране в България да бъде окрупнена, тоест броят на районите за планиране да се
намали, което да гарантира дългосрочното спазване на критерия за население и да даде възможност за по-
ефективно управление на регионалната политика.

Новата карта на районите за планиране да гарантира, че районите Благоевград, Кюстендил, Перник и София
(област) не са ощетени, тоест имат равен достъп до финансиране, както и всички други области в страната, който
изостават от средноевропейските нива на развитие.

С оглед на важността на темата, БТПП призовава всички отговорни държавни институции, в т.ч. Министерството на
регионалното развитие и благоустройството и Националния статистически институт, в отворен и активен диалог с
всички заинтересовани страни, в т.ч. местната власт и неправителствения сектор, да изберат най-добрия вариант,
който да бъде предложен за одобрение по съответния институционален ред от България на Европейската
комисия.

Кадър Нова тв

На 76-годишна възраст внезапно почина Благовест Пунев. Един от най-изявените юристи на нашето време – бивш
върховен и конституционен съдия, бивш председател на Арбитражния съд при Българската търговско-
промишлена палата, той си отиде след като посвети 56 години от живота си на правото, пише "Лекс".
Благовест Пунев остави трайна следа не само в гражданското право, но и в конституционното. Участва активно при
обсъждането на последните изменения в Конституцията.
Роден е на 23 юни 1948 г. Избира правото през 1967 г., когато то е "отмираща дисциплина". Пунев е първият юрист
в семейството си, но не и последният – синът му Анастас Пунев е преподавател в Юридическия факултет на
Софийския университет "Св. Климент Охридски" и също практикува в областта на гражданското право.
Благовест Пунев започва кариерата си като съдия в Районен съд – Кърджали (1975-1978), после в Районен съд –
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Пазарджик (1979-1986). През 1986 г. става зам.-председател на Окръжен съд – Пазарджик, а от 1990 г. е съдия
във Върховния съд. Той беше и ръководител на Гражданската колегия на Върховния касационен съд. В периода
от 1998 г. до 2003 г. беше член на Висшия съдебен съвет. А от 2006 г. до 2015 г. беше съдия в Конституционния съд.
През 2017 г. стана председател на Арбитражния съд при БТПП.
Като съдия във Върховния съд Пунев е сред водещите специалисти, които формираха практиката му по
реституцията. Споделял е, че с колегите му са съзнавали огромната си отговорност, защото законът е лаконичен и
оскъден като уредба и за практиката са били от голяма важност решенията на Върховния съд по конкретни казуси.

Той започва кариерата си като съдия в Районен съд – Кърджали

На 76-годишна възраст внезапно почина Благовест Пунев. Един от най-изявените юристи на нашето време – бивш
върховен и конституционен съдия, бивш председател на Арбитражния съд при Българската търговско-
промишлена палата, той си отиде след като посвети 56 години от живота си на правото, пише "Лекс".
Благовест Пунев остави трайна следа не само в гражданското право, но и в конституционното. Участва активно при
обсъждането на последните изменения в Конституцията.
Роден е на 23 юни 1948 г. Избира правото през 1967 г., когато то е "отмираща дисциплина". Пунев е първият юрист
в семейството си, но не и последният – синът му Анастас Пунев е преподавател в Юридическия факултет на
Софийския университет "Св. Климент Охридски" и също практикува в областта на гражданското право.
Благовест Пунев започва кариерата си като съдия в Районен съд – Кърджали (1975-1978), после в Районен съд –
Пазарджик (1979-1986). През 1986 г. става зам.-председател на Окръжен съд – Пазарджик, а от 1990 г. е съдия
във Върховния съд. Той беше и ръководител на Гражданската колегия на Върховния касационен съд. В периода
от 1998 г. до 2003 г. беше член на Висшия съдебен съвет. А от 2006 г. до 2015 г. беше съдия в Конституционния съд.
През 2017 г. стана председател на Арбитражния съд при БТПП.
Като съдия във Върховния съд Пунев е сред водещите специалисти, които формираха практиката му по
реституцията. Споделял е, че с колегите му са съзнавали огромната си отговорност, защото законът е лаконичен и
оскъден като уредба и за практиката са били от голяма важност решенията на Върховния съд по конкретни казуси.

На 76-годишна възраст внезапно почина Благовест Пунев. Един от най-изявените юристи на нашето време – бивш
върховен и конституционен съдия, бивш председател на Арбитражния съд при Българската търговско-
промишлена палата, той си отиде след като посвети 56 години от живота си на правото, пише "Лекс".
Благовест Пунев остави трайна следа не само в гражданското право, но и в конституционното. Участва активно при
обсъждането на последните изменения в Конституцията.
Роден е на 23 юни 1948 г. Избира правото през 1967 г., когато то е "отмираща дисциплина". Пунев е първият юрист
в семейството си, но не и последният – синът му Анастас Пунев е преподавател в Юридическия факултет на
Софийския университет "Св. Климент Охридски" и също практикува в областта на гражданското право.
Благовест Пунев започва кариерата си като съдия в Районен съд – Кърджали (1975-1978), после в Районен съд –
Пазарджик (1979-1986). През 1986 г. става зам.-председател на Окръжен съд – Пазарджик, а от 1990 г. е съдия
във Върховния съд. Той беше и ръководител на Гражданската колегия на Върховния касационен съд. В периода
от 1998 г. до 2003 г. беше член на Висшия съдебен съвет. А от 2006 г. до 2015 г. беше съдия в Конституционния съд.
През 2017 г. стана председател на Арбитражния съд при БТПП.
Като съдия във Върховния съд Пунев е сред водещите специалисти, които формираха практиката му по
реституцията. Споделял е, че с колегите му са съзнавали огромната си отговорност, защото законът е лаконичен и
оскъден като уредба и за практиката са били от голяма важност решенията на Върховния съд по конкретни казуси.

Заглавие: Почина конституционният съдия Благовест Пунев

Дата: 25.11.2024 19:36
Медия: Факти

Заглавие: На 76 години си отиде конституционният съдия Благовест Пунев

Дата: 25.11.2024 19:10
Медия: Бургас 24

Заглавие: На 76 години си отиде съдия Благовест Пунев

Дата: 25.11.2024 19:08
Медия: Пловдив 24

https://fakti.bg/bulgaria/930437-pochina-konstitucionniat-sadia-blagovest-punev
https://www.burgas24.bg/novini/Bylgaria/Na-76-godini-si-otide-konstitucionniyat-sudiya-Blagovest-Punev-2351236
https://www.plovdiv24.bg/novini/Bylgaria/Na-76-godini-si-otide-sudiya-Blagovest-Punev-2351233


На 76-годишна възраст внезапно почина Благовест Пунев. Един от най-изявените юристи на нашето време – бивш
върховен и конституционен съдия, бивш председател на Арбитражния съд при Българската търговско-
промишлена палата, той си отиде след като посвети 56 години от живота си на правото, пише "Лекс".
Благовест Пунев остави трайна следа не само в гражданското право, но и в конституционното. Участва активно при
обсъждането на последните изменения в Конституцията.
Роден е на 23 юни 1948 г. Избира правото през 1967 г., когато то е "отмираща дисциплина". Пунев е първият юрист
в семейството си, но не и последният – синът му Анастас Пунев е преподавател в Юридическия факултет на
Софийския университет "Св. Климент Охридски" и също практикува в областта на гражданското право.
Благовест Пунев започва кариерата си като съдия в Районен съд – Кърджали (1975-1978), после в Районен съд –
Пазарджик (1979-1986). През 1986 г. става зам.-председател на Окръжен съд – Пазарджик, а от 1990 г. е съдия
във Върховния съд. Той беше и ръководител на Гражданската колегия на Върховния касационен съд. В периода
от 1998 г. до 2003 г. беше член на Висшия съдебен съвет. А от 2006 г. до 2015 г. беше съдия в Конституционния съд.
През 2017 г. стана председател на Арбитражния съд при БТПП.
Като съдия във Върховния съд Пунев е сред водещите специалисти, които формираха практиката му по
реституцията. Споделял е, че с колегите му са съзнавали огромната си отговорност, защото законът е лаконичен и
оскъден като уредба и за практиката са били от голяма важност решенията на Върховния съд по конкретни казуси.

На 76-годишна възраст внезапно почина Благовест Пунев. Един от най-изявените юристи на нашето време – бивш
върховен и конституционен съдия, бивш председател на Арбитражния съд при Българската търговско-
промишлена палата, той си отиде след като посвети 56 години от живота си на правото, пише "Лекс".
Благовест Пунев остави трайна следа не само в гражданското право, но и в конституционното. Участва активно при
обсъждането на последните изменения в Конституцията.
Роден е на 23 юни 1948 г. Избира правото през 1967 г., когато то е "отмираща дисциплина". Пунев е първият юрист
в семейството си, но не и последният – синът му Анастас Пунев е преподавател в Юридическия факултет на
Софийския университет "Св. Климент Охридски" и също практикува в областта на гражданското право.
Благовест Пунев започва кариерата си като съдия в Районен съд – Кърджали (1975-1978), после в Районен съд –
Пазарджик (1979-1986). През 1986 г. става зам.-председател на Окръжен съд – Пазарджик, а от 1990 г. е съдия
във Върховния съд. Той беше и ръководител на Гражданската колегия на Върховния касационен съд. В периода
от 1998 г. до 2003 г. беше член на Висшия съдебен съвет. А от 2006 г. до 2015 г. беше съдия в Конституционния съд.
През 2017 г. стана председател на Арбитражния съд при БТПП.
Като съдия във Върховния съд Пунев е сред водещите специалисти, които формираха практиката му по
реституцията. Споделял е, че с колегите му са съзнавали огромната си отговорност, защото законът е лаконичен и
оскъден като уредба и за практиката са били от голяма важност решенията на Върховния съд по конкретни казуси.

На 76-годишна възраст внезапно почина Благовест Пунев. Един от най-изявените юристи на нашето време – бивш
върховен и конституционен съдия, бивш председател на Арбитражния съд при Българската търговско-
промишлена палата, той си отиде след като посвети 56 години от живота си на правото, пише "Лекс".
Благовест Пунев остави трайна следа не само в гражданското право, но и в конституционното. Участва активно при
обсъждането на последните изменения в Конституцията.
Роден е на 23 юни 1948 г. Избира правото през 1967 г., когато то е "отмираща дисциплина". Пунев е първият юрист
в семейството си, но не и последният – синът му Анастас Пунев е преподавател в Юридическия факултет на
Софийския университет "Св. Климент Охридски" и също практикува в областта на гражданското право.
Благовест Пунев започва кариерата си като съдия в Районен съд – Кърджали (1975-1978), после в Районен съд –
Пазарджик (1979-1986). През 1986 г. става зам.-председател на Окръжен съд – Пазарджик, а от 1990 г. е съдия
във Върховния съд. Той беше и ръководител на Гражданската колегия на Върховния касационен съд. В периода
от 1998 г. до 2003 г. беше член на Висшия съдебен съвет. А от 2006 г. до 2015 г. беше съдия в Конституционния съд.
През 2017 г. стана председател на Арбитражния съд при БТПП.
Като съдия във Върховния съд Пунев е сред водещите специалисти, които формираха практиката му по
реституцията. Споделял е, че с колегите му са съзнавали огромната си отговорност, защото законът е лаконичен и
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оскъден като уредба и за практиката са били от голяма важност решенията на Върховния съд по конкретни казуси.

На 76-годишна възраст внезапно почина Благовест Пунев. Един от най-изявените юристи на нашето време – бивш
върховен и конституционен съдия, бивш председател на Арбитражния съд при Българската търговско-
промишлена палата, той си отиде след като посвети 56 години от живота си на правото, пише "Лекс".
Благовест Пунев остави трайна следа не само в гражданското право, но и в конституционното. Участва активно при
обсъждането на последните изменения в Конституцията.
Роден е на 23 юни 1948 г. Избира правото през 1967 г., когато то е "отмираща дисциплина". Пунев е първият юрист
в семейството си, но не и последният – синът му Анастас Пунев е преподавател в Юридическия факултет на
Софийския университет "Св. Климент Охридски" и също практикува в областта на гражданското право.
Благовест Пунев започва кариерата си като съдия в Районен съд – Кърджали (1975-1978), после в Районен съд –
Пазарджик (1979-1986). През 1986 г. става зам.-председател на Окръжен съд – Пазарджик, а от 1990 г. е съдия
във Върховния съд. Той беше и ръководител на Гражданската колегия на Върховния касационен съд. В периода
от 1998 г. до 2003 г. беше член на Висшия съдебен съвет. А от 2006 г. до 2015 г. беше съдия в Конституционния съд.
През 2017 г. стана председател на Арбитражния съд при БТПП.
Като съдия във Върховния съд Пунев е сред водещите специалисти, които формираха практиката му по
реституцията. Споделял е, че с колегите му са съзнавали огромната си отговорност, защото законът е лаконичен и
оскъден като уредба и за практиката са били от голяма важност решенията на Върховния съд по конкретни казуси.

На 76-годишна възраст внезапно почина Благовест Пунев. Един от най-изявените юристи на нашето време – бивш
върховен и конституционен съдия, бивш председател на Арбитражния съд при Българската търговско-
промишлена палата, той си отиде след като посвети 56 години от живота си на правото, пише "Лекс".
Благовест Пунев остави трайна следа не само в гражданското право, но и в конституционното. Участва активно при
обсъждането на последните изменения в Конституцията.
Роден е на 23 юни 1948 г. Избира правото през 1967 г., когато то е "отмираща дисциплина". Пунев е първият юрист
в семейството си, но не и последният – синът му Анастас Пунев е преподавател в Юридическия факултет на
Софийския университет "Св. Климент Охридски" и също практикува в областта на гражданското право.
Благовест Пунев започва кариерата си като съдия в Районен съд – Кърджали (1975-1978), после в Районен съд –
Пазарджик (1979-1986). През 1986 г. става зам.-председател на Окръжен съд – Пазарджик, а от 1990 г. е съдия
във Върховния съд. Той беше и ръководител на Гражданската колегия на Върховния касационен съд. В периода
от 1998 г. до 2003 г. беше член на Висшия съдебен съвет. А от 2006 г. до 2015 г. беше съдия в Конституционния съд.
През 2017 г. стана председател на Арбитражния съд при БТПП.
Като съдия във Върховния съд Пунев е сред водещите специалисти, които формираха практиката му по
реституцията. Споделял е, че с колегите му са съзнавали огромната си отговорност, защото законът е лаконичен и
оскъден като уредба и за практиката са били от голяма важност решенията на Върховния съд по конкретни казуси.

На 76-годишна възраст внезапно почина Благовест Пунев. Един от най-изявените юристи на нашето време – бивш
върховен и конституционен съдия, бивш председател на Арбитражния съд при Българската търговско-
промишлена палата, той си отиде след като посвети 56 години от живота си на правото, пише "Лекс".
Благовест Пунев остави трайна следа не само в гражданското право, но и в конституционното. Участва активно при
обсъждането на последните изменения в Конституцията.
Роден е на 23 юни 1948 г. Избира правото през 1967 г., когато то е "отмираща дисциплина". Пунев е първият юрист
в семейството си, но не и последният – синът му Анастас Пунев е преподавател в Юридическия факултет на
Софийския университет "Св. Климент Охридски" и също практикува в областта на гражданското право.
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Благовест Пунев започва кариерата си като съдия в Районен съд – Кърджали (1975-1978), после в Районен съд –
Пазарджик (1979-1986). През 1986 г. става зам.-председател на Окръжен съд – Пазарджик, а от 1990 г. е съдия
във Върховния съд. Той беше и ръководител на Гражданската колегия на Върховния касационен съд. В периода
от 1998 г. до 2003 г. беше член на Висшия съдебен съвет. А от 2006 г. до 2015 г. беше съдия в Конституционния съд.
През 2017 г. стана председател на Арбитражния съд при БТПП.
Като съдия във Върховния съд Пунев е сред водещите специалисти, които формираха практиката му по
реституцията. Споделял е, че с колегите му са съзнавали огромната си отговорност, защото законът е лаконичен и
оскъден като уредба и за практиката са били от голяма важност решенията на Върховния съд по конкретни казуси.

На 76-годишна възраст внезапно е починал един от най-изявените български юристи - Благовест Пунев, съобщава
Lex.bg. Той посвети 56 години от живота си на правото. Бил е върховен и конституционен съдия, бивш председател
на Арбитражния съд при Българската търговско-промишлена палата. Благовест Пунев участва активно при
обсъждането на последните промени в Конституцията. Роден е на 23 юни 1948 г. Започва кариерата си като съдия
в Районен съд - Кърджали (1975-1978), после в Районен съд - Пазарджик (1979-1986). През 1986 г. става зам.-
председател на Окръжен съд - Пазарджик, а от 1990 г. е съдия във Върховния съд. Той беше и ръководител на
гражданската колегия на Върховния касационен съд. В периода от 1998 до 2003 г. беше член на Висшия съдебен
съвет. А от 2006 до 2015 г. беше съдия в Конституционния съд. През 2017 г. стана председател на Арбитражния
съд при БТПП, като тази година се оттегли от него. Като съдия във Върховния съд Пунев е сред водещите
специалисти, които формираха практиката му по реституцията. Колегите му от ВКС написаха по повод тъжната
новина: "Благовест Пунев ще остане завинаги в спомените ни като изключително ерудиран, принципен,
компетентен, справедлив и посветен на правото колега. Изразяваме дълбокото си съпричастие към болката на
неговите роднини и близки!" Синът му Анастас Пунев е преподавател в Юридическия факултет на Софийския
университет "Св. Климент Охридски" и също практикува в областта на гражданското право. Опелото ще е в
четвъртък (28 ноември) от 11.30 ч. в църквата "Света София". През миналата година "Дневник" публикува
предговора към книгата на Пунев "Конституционализъм и политическа култура", в който той пише: "Националната
политическа култура е от поданически тип и се характеризира с патримониалност, която ограничава или напълно
изключва индивидуалната гражданска активност и инициатива. Тя намира израз в електоралните нагласи, които са
ориентирани не към следване на определени идеи и политики, за което са номинирани и избрани в свободни
избори политическите представители на народа, а са силно персонализирани, тъй като са насочени към очакване
на политическия спасител, който ще реши проблемите на избирателя, без неговото активно участие в
политическия процес. Политиката, която получава масовата подкрепа, е популизмът, особено подчертан след
разбиването на двуполюсния политически модел от 90-те години на миналия век и спечелването на изборите от
партията на бившия цар НДСВ, последвана от тази на Бойко Борисов - ГЕРБ, а понастоящем от т. нар. партии на
протеста." Националната политическа култура е от поданически тип – избирателят чака спасител 

На 76-годишна възраст внезапно почина Благовест Пунев. Един от най-изявените юристи на нашето време – бивш
върховен и конституционен съдия, бивш председател на Арбитражния съд при Българската търговско-
промишлена палата, той си отиде след като посвети 56 години от живота си на правото, събощава "Лекс".

Благовест Пунев започва кариерата си като съдия в Районен съд – Кърджали (1975-1978), после в Районен съд –
Пазарджик (1979-1986). През 1986 г. става зам.-председател на Окръжен съд – Пазарджик, а от 1990 г. е съдия
във Върховния съд. Той беше и ръководител на Гражданската колегия на Върховния касационен съд. А от 2006 г.
до 2015 г. беше съдия в Конституционния съд. През 2017 г. стана председател на Арбитражния съд при БТПП.

Тази година се оттегли от арбитража, но не и от правото и се посвети на любимата си материя – вещно право. Като
съдия във Върховния съд Пунев е сред водещите специалисти, които формираха практиката му по реституцията.
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На 76-годишна възраст внезапно почина Благовест Пунев. Един от най-изявените юристи на нашето време – бивш
върховен и конституционен съдия, бивш председател на Арбитражния съд при Българската търговско-
промишлена палата, той си отиде след като посвети 56 години от живота си на правото.

Благовест Пунев остави трайна следа не само в гражданското право, но и в конституционното, пише lex.bg. Участва
активно при обсъждането на последните изменения в Конституцията.

Роден е на 23 юни 1948 г. Избира правото през 1967 г., когато то е "отмираща дисциплина". Пунев е първият юрист
в семейството си, но не и последният – синът му Анастас Пунев е преподавател в Юридическия факултет на
Софийския университет "Св. Климент Охридски" и също практикува в областта на гражданското право.

Благовест Пунев започва кариерата си като съдия в Районен съд – Кърджали (1975-1978), после в Районен съд –
Пазарджик (1979-1986). През 1986 г. става зам.-председател на Окръжен съд – Пазарджик, а от 1990 г. е съдия
във Върховния съд. Той беше и ръководител на Гражданската колегия на Върховния касационен съд. В периода
от 1998 г. до 2003 г. беше член на Висшия съдебен съвет. А от 2006 г. до 2015 г. беше съдия в Конституционния съд.
През 2017 г. стана председател на Арбитражния съд при БТПП.

Тази година се оттегли от арбитража, но не и от правото и се посвети на любимата си материя – вещното право.
Любим автор на "Лекс" – през март той написа статия за един от спорните въпроси, свързани с приращението
(можете да си я припомните тук).

Като съдия във Върховния съд Пунев е сред водещите специалисти, които формираха практиката му по
реституцията. Споделял е, че с колегите му са съзнавали огромната си отговорност, защото законът е лаконичен и
оскъден като уредба и за практиката са били от голяма важност решенията на Върховния съд по конкретни казуси.

Опелото ще е в четвъртък, 28 ноември, от 11.30 ч. в църквата "Света София".

Като съдия във Върховния съд Пунев е сред водещите специалисти, които формираха практиката му по
реституцията

На 76-годишна възраст внезапно почина Благовест Пунев. Един от най-изявените юристи на нашето време – бивш
върховен и конституционен съдия, бивш председател на Арбитражния съд при Българската търговско-
промишлена палата, той си отиде след като посвети 56 години от живота си на правото, пише "Лекс".

Благовест Пунев започва кариерата си като съдия в Районен съд – Кърджали (1975-1978), после в Районен съд –
Пазарджик (1979-1986). През 1986 г. става зам.-председател на Окръжен съд – Пазарджик, а от 1990 г. е съдия
във Върховния съд. Той беше и ръководител на Гражданската колегия на Върховния касационен съд. А от 2006 г.
до 2015 г. беше съдия в Конституционния съд. През 2017 г. стана председател на Арбитражния съд при БТПП.

Тази година се оттегли от арбитража, но не и от правото и се посвети на любимата си материя – вещно право. Като
съдия във Върховния съд Пунев е сред водещите специалисти, които формираха практиката му по реституцията.

Ще припомним негово интервю от 2018 г. за Съюза на съдиите, където споделя личните си удовлетворения и
разочарования:

"Очакванията ми бяха много по-големи, когато дойдох във Върховния съд. В професионален план съм
удовлетворен. Мисля, че съм свършил нещо полезно. 90-те години имаше, може да се каже, много иновации в
законодателството. Създал съм някаква практика в прилагането му, главно в гражданското право, вещното право,
гражданския процес. В конституционното право, там имам над 40 особени мнения, бил съм малцинство при
решаване на делата.

Но, говоря вече не в професионалния аспект, а като обществени очаквания: не тръгнахме по добър път, това е
основната констатация. Единствената надежда е може би смяната на поколенията. Лошото е, че сме в
демографска криза, и то не толкова заради остаряването на населението, колкото заради голямата емиграция.
Хора с качества напускат страната. Откъде ще дойде промяната на манталитета?! Въпросът не е само да се
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приемат качествени закони. Това има значение, но съвсем не е достатъчно. Манталитетът не може да се промени
и с най-добрата правна уредба".

"Ще остане завинаги в спомените ни като изключително ерудиран, принципен, компетентен, справедлив и
посветен на правото колега", пишат от Върховния касационен съд.

Димитър ПАВЛОВ

Благовест Анастасов Пунев, роден в Пещера на 23 юни 1948 година, е изтъкната фигура в българското право.
Завършва ЕСПУ "Св. Климент Охридски" и Юридическия факултет на Софийския университет "Св. Климент
Охридски". Решението му да се посвети на правото през 1967 година е смело и забележително – време, когато
тази дисциплина често е подценявана като "отмираща". Пунев проправя пътя за своя род като първи юрист в
семейството, а синът му, Анастас Пунев, днес е уважаван преподавател в същия факултет и специалист по
гражданско право.

Професионалната кариера на Благовест Пунев започва през 1975 година като съдия в Районния съд в Кърджали.
По-късно преминава в Районния съд в Пазарджик (1979–1986), където утвърждава репутацията си на съвестен и
способен юрист. През 1986 година е назначен за заместник-председател на Окръжния съд в Пазарджик, а от
1990 година започва работа като съдия във Върховния съд – позиция, която бележи върха на професионалния му
път.

Освен съдебната практика, Пунев играе важна роля и в обществения живот на страната. През 1990 година е
председател на Районната избирателна комисия в Пазарджик, а през 1991 и 1992 година – член на Централната
избирателна комисия за парламентарните и президентските избори. През 1994 година е назначен за заместник-
председател на Централната избирателна комисия, където демонстрира уменията си за балансирано и
независимо управление.

Като ръководител на Гражданската колегия на Върховния касационен съд, а по-късно и съдия в Конституционния
съд (2006–2015), Благовест Пунев оставя неизличима следа в съдебната система на България. С интелектуална
проницателност и етична непоколебимост той допринася за развитието на правната теория и практика,
утвърждавайки върховенството на закона. През 2017 година оглавява Арбитражния съд при Българската
търговско-промишлена палата, като до последно остава верен на любимата си област – вещното право.

Пунев е високо ценен автор в правната общност. През март публикува статия за "Лекс", посветена на
приращението – сложен и спорен въпрос във вещното право. Като съдия във Върховния съд, той е сред водещите
фигури в изграждането на съдебната практика по реституцията, когато законодателството е било оскъдно и
решенията на съда – от изключителна важност.

Извън юридическите си успехи, Благовест Пунев се подчинява на строги житейски принципи за независимо
поведение, включително в сложните условия на тоталитарния режим. Неговото развитие преминава през всички
нива на съдебната йерархия, доказвайки се като кариера съдия, който остава отдаден на професията и
неотклонно защитава независимостта на съдебната система.

Особено влияние върху професионалното му формиране оказва Румен Янков – бележит юрист и морален
авторитет, който вдъхновява Пунев със своя пример. Пунев сам се отличава със своята широка ерудиция,
простираща се далеч отвъд юридическите науки, както и с готовността си да отстоява правдата, дори когато е в
малцинство. В Конституционния съд той често подписва особени мнения, вместо да следва конюнктурата на
мнозинството.

Отказвайки светската слава и интервютата с категоричното "Аз не съм шоу магистрат", Благовест Пунев говори ясно
и конкретно, когато става дума за правото. Той предупреждава, че основният проблем на съдебната система е
липсата на качествен подбор на кадри – хора с професионална подготовка и морални качества. В своите
изказвания подчертава опасността от търговия с влияние между политическата власт и магистратурата, която
прави съдебната система зависима и безотговорна.

За родния си град Пещера Пунев е не просто бележит юрист, но и горд потомък на славен род, дал на града
революционери, писатели, кметове и общественици. С дарението на историческите изследвания на своя баща,
Анастас Пунев – бивш кмет и почетен гражданин на Пещера, той затвърждава наследството на своя род.

Животът и делото на Благовест Пунев са ярък пример за отдаденост, почтеност и стремеж към съвършенство,
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които вдъхновяват поколения юристи и оставят трайна следа в историята на българското право.

Благовест Пунев започва кариерата си като съдия в Районен съд – Кърджали (1975-1978), после в Районен съд –
Пазарджик (1979-1986). През 1986 г. става зам.-председател на Окръжен съд – Пазарджик, а от 1990 г. е съдия
във Върховния съд. Той беше и ръководител на Гражданската колегия на Върховния касационен съд. Арбитър по
вътрешни и международни арбитражни дела в Арбитражния съд при Българската търговско-промишлена палата
(1991—2006). От 2006 г. до 2015 г. съдия в Конституционния съд. През 2017 г. става Председател на Арбитражния
съд при Българска търговско – промишлена палата, като остава на този пост до оттеглянето си в края на 2023 г. В
своята работа като Председател на Арбитражния съд, Благовест Пунев поддържаше мнението, че идеята за
арбитраж се основава на доверие към арбитражната институция, надеждно представителство и прозрачност на
намеренията на хората, които го създават, като работата на всички участници в арбитражния процес трябва да
бъде насочена към повишаване на информираността и ползотворното прилагане на извънсъдебните методи за
разрешаване на спорове, в полза на търговците и инвеститорите. Благовест Пунев ще бъде запомнен като
изключително принципен, компетентен, справедлив и посветен на правото колега. Имаше ясна гражданска
позиция, много от нещата, които той е казал или написал през годините по повод на различни събития, остават
актуални и до днес. Арбитражният съд при БТПП изказва най - искрени съболезнования на роднините и близките.
Поклонението ще се състои на 28.11.2024 г. (четвъртък) от 11.30 часа в църквата "Света София". 

Като съдия във Върховния съд Пунев е сред водещите специалисти, които формираха практиката му по
реституцията

На 76-годишна възраст внезапно почина Благовест Пунев. Един от най-изявените юристи на нашето време – бивш
върховен и конституционен съдия, бивш председател на Арбитражния съд при Българската търговско-
промишлена палата, той си отиде след като посвети 56 години от живота си на правото, пише "Лекс", пише 24 часа.

Благовест Пунев започва кариерата си като съдия в Районен съд – Кърджали (1975-1978), после в Районен съд –
Пазарджик (1979-1986). През 1986 г. става зам.-председател на Окръжен съд – Пазарджик, а от 1990 г. е съдия
във Върховния съд. Той беше и ръководител на Гражданската колегия на Върховния касационен съд. А от 2006 г.
до 2015 г. беше съдия в Конституционния съд. През 2017 г. стана председател на Арбитражния съд при БТПП.

Тази година се оттегли от арбитража, но не и от правото и се посвети на любимата си материя – вещно право. Като
съдия във Върховния съд Пунев е сред водещите специалисти, които формираха практиката му по реституцията.

Ще припомним негово интервю от 2018 г. за Съюза на съдиите, където споделя личните си удовлетворения и
разочарования:

"Очакванията ми бяха много по-големи, когато дойдох във Върховния съд. В професионален план съм
удовлетворен. Мисля, че съм свършил нещо полезно. 90-те години имаше, може да се каже, много иновации в
законодателството. Създал съм някаква практика в прилагането му, главно в гражданското право, вещното право,
гражданския процес. В конституционното право, там имам над 40 особени мнения, бил съм малцинство при
решаване на делата.

Но, говоря вече не в професионалния аспект, а като обществени очаквания: не тръгнахме по добър път, това е
основната констатация. Единствената надежда е може би смяната на поколенията. Лошото е, че сме в
демографска криза, и то не толкова заради остаряването на населението, колкото заради голямата емиграция.
Хора с качества напускат страната. Откъде ще дойде промяната на манталитета?! Въпросът не е само да се
приемат качествени закони. Това има значение, но съвсем не е достатъчно. Манталитетът не може да се промени
и с най-добрата правна уредба".

"Ще остане завинаги в спомените ни като изключително ерудиран, принципен, компетентен, справедлив и
посветен на правото колега", пишат от Върховния касационен съд.
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По време на разговорите на двамата президенти в Ханой като перспективни сектори бяха очертани високите
технологии, дигиталната трансформация, биотехнологиите, научните изследвания, земеделието и енергетиката

Търговско-икономическото сътрудничество между България и Виетнам следва да се задълбочава и
диверсифицира, така че да съответства на отличния диалог на най-високо политическо ниво. Нашите две страни са
свързани от исторически традиции на дългогодишно и искрено приятелство, взаимно уважение и доверие.
България и Виетнам разглеждат своето геополитическо разположение като изключително важна предпоставка за
сътрудничеството в регионите на Югоизточна Европа и Югоизточна Азия. Това беше общата позиция на държавния
глава Румен Радев и президента на Социалистическа република Виетнам Лъонг Къонг, които проведоха среща
днес в Ханой. Българският държавен глава е на официално посещение в страната по покана на виетнамския си
колега в навечерието на 75-ата годишнина от установяването на дипломатически отношения между България и
Виетнам, която се отбелязва на 8 февруари 2025.

Днес Румен Радев и съпругата му Десислава Радева бяха посрещнати с церемония от президентската двойка на
Виетнам. В президентския дворец в Ханой българският и виетнамският държавен глава проведоха среща, след
което ръководиха пленарните разговори между официалните делегации на двете държави. По случай
официалното посещение беше приета съвместна декларация, в която се потвърждават усилията за непрекъснато
надграждане на прагматичното и ефективно сътрудничество между България и Виетнам с набелязване на
конкретни мерки в тази насока.

Преди изявленията пред медиите в присъствието на президентите Румен Радев и Лъонг Къонг бяха разменени
подписани в рамките на посещението двустранни документи за сътрудничество. Първият от тях – споразумение за
сътрудничество в областта на образованието за периода от 2025 до 2028 г., предвижда обмен на студенти,
докторанти, специализанти и преподаватели, изучаване на български и виетнамски език и култура, общи
научноизследователски проекти. Подписани бяха и меморандуми за сътрудничество между Българската
търговско-промишлена палата и Виетнамската търговско-промишлена федерация, както и между община Кън Тхъ
и Русе

Двамата президенти отбелязаха положителното развитие на традиционното приятелство между България и
Виетнам и очертаха насоки за неговото последващо разширяване. Като перспективни сфери бяха посочени
области от взаимен интерес с основен фокус върху инвестициите, енергетиката, информационните технологии,
медицината, науката и образованието, отбраната и културата, спорта, земеделието, екологията. Предстоящото
производство на електрически автомобили от страна на Виетнам също предоставя възможности за
сътрудничество с български компании, специализирани в разработването на автомобилен софтуер, отбеляза
Румен Радев и добави, че автомобилни компании от Германия и Япония вече са открили свои развойни центрове
у нас в тази област.

В изявлението си пред медиите президентът Радев приветства ефективните реформи на Виетнам през
последните години и забележителното социалноикономическо развитие, всеобхватната модернизация и висок и
устойчив икономически ръст. Президентът открои значимия принос на виетнамските граждани, които са учили и
работили в България - над 30 хил. души. "Тази общност е важен фактор за по-нататъшно развитие на двустранните
отношения и естествен мост между нашите народи, който трябва да продължим да укрепваме", каза Румен Радев
и определи като решителна стъпка в тази насока подписаното днес споразумение в сферата на образованието.
След 40-годишно прекъсване се възстановява и обучението на виетнамски военни летци в България. Президентът
Радев отбеляза и значимостта на развитието на туризма, както и на междурегионалното сътрудничество.

В своето изявление пред медиите президентът Лъонг Къонг изрази убеждение, че с подписаните документи и
благодарение на политическата решимост на най-високо политическо ниво и усилията на институциите и бизнеса,
ще се засилят традиционното приятелство и многостранното сътрудничество между България и Виетнам,
отговаряйки на необходимостта от устойчиво развитие. Договорихме се да отворим нови области на
сътрудничество, в които България има потенциал, а Виетнам има интерес - дигиталната трансформация,
биотехнологии, селското стопанство и здравеопазването, каза президентът Къонг.

България ще продължи да подкрепя всички усилия за задълбочаване на сътрудничеството между ЕС и Виетнам,
заяви още президентът Радев. Сътрудничеството в международни формати в рамките на ООН и АСЕАН-ЕС също
бяха обсъдени от двамата президенти. Те изразиха общата позиция, че конфликтите в глобален мащаб трябва да
се разрешават с мирни средства въз основа на принципите на международното право.

Заглавие: Радев и Къонг: България и Виетнам се стремят към разширяване на двустранното сътрудничество с
акцент върху инвестиционния и търговски обмен

Дата: 25.11.2024 15:25
Медия: ABCnews.bg

https://www.abcnews.bg/bg/news/17325411379418/radev-i-kaong-balgariya-i-vietnam-se-stremyat-kam-razshiryavane-na-dvustrannoto-satrudnichestvo-s-aktsent-varhu-investitsionniya-i-targovski-obmen


В Ханой държавният глава проведе двустранни срещи с генералния секретар на Виетнамската комунистическа
партия То Лам, с министър-председателя Фам Мин Чин, с председателя на Националното събрание Чан Тханх
Ман. В рамките на днешния ден президентът Румен Радев, придружаван от съпругата си Десислава Радева,
отдаде почит пред Мавзолея на Хо Ши Мин - бащата на виетнамската независимост, както и пред паметника на
националните мъченици и герои.

Днес съпругата на държавния глава Десислава Радева посети в Ханой детската градина "Виетнам-България",
построена през 1981 г. с българска подкрепа, в която виетнамски деца учат български език, традиции и фолклор.
Десислава Радева поздрави малките възпитаници, учителите и ръководството на предучилищното учебно
заведение. Тя посочи, че детската градина се е утвърдила през годините като символ на българо-виетнамската
солидарност и приятелство. Десислава Радева подари на децата специално изработена кукла на Ян Бибиян, на
когото е кръстена предучилищната група в детската градина.

По време на официалното си посещение в Ханой президентът Румен Радев и виетнамският му колега Лъонг Къонг
потвърдиха решимостта си за задълбочаване на двустранните отношения между България и Виетнам. В
навечерието на 75-ата годишнина от установяването на дипломатически отношения между двете страни, която ще
се отбележи на 8 февруари 2025 г., бяха подписани важни споразумения и очертани нови области за
сътрудничество.

Двамата лидери проведоха пленарни разговори и ръководиха срещи между делегациите на двете страни.
Подписаните документи включват споразумение за сътрудничество в областта на образованието за периода
2025–2028 г., което предвижда обмен на студенти, преподаватели и научноизследователски проекти.

Меморандуми за сътрудничество между Българската търговско-промишлена палата и Виетнамската търговско-
промишлена федерация, както и между община Русе и виетнамската община Кън Тхъ, също бяха подписани.

"Нашите страни са свързани с дългогодишни традиции на приятелство и взаимно уважение, което е основа за
разширяване на сътрудничеството в ключови области като високите технологии, енергетиката, земеделието и
научните изследвания", заяви президентът Румен Радев.

Президент отбеляза, че предстоящото производство на електрически автомобили във Виетнам отваря
възможности за партньорство с български компании, специализирани в автомобилния софтуер.

В изявлението си пред медиите президент Лъонг Къонг подчерта:

Съществен акцент в сътрудничеството е възстановяването на обучението на виетнамски военни летци в България
след 40-годишно прекъсване. Българският държавен глава подчерта значението на историческите връзки,
изградени от над 30 хиляди виетнамци, учили и работили в България.

Десислава Радева, съпругата на президента Радев, посети детската градина "Виетнам-България" в Ханой.

"Тази детска градина е символ на нашето приятелство и солидарност", отбеляза Радева.

Посещението в Ханой затвърди ангажимента на България и Виетнам да разширяват сътрудничеството си в
ключови области, основано на историческите връзки и споделените ценности. С подписаните споразумения и
новите инициативи двете държави укрепват позициите си в регионите на Югоизточна Европа и Югоизточна Азия.

Търговско-икономическото сътрудничество между България и Виетнам следва да се задълбочава и
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диверсифицира, така че да съответства на отличния диалог на най-високо политическо ниво. Нашите две страни са
свързани от исторически традиции на дългогодишно и искрено приятелство, взаимно уважение и доверие.
България и Виетнам разглеждат своето геополитическо разположение като изключително важна предпоставка за
сътрудничеството в регионите на Югоизточна Европа и Югоизточна Азия.

Това беше общата позиция на държавния глава Румен Радев и президента на Социалистическа република
Виетнам Лъонг Къонг, които проведоха среща днес в Ханой.

Българският държавен глава е на официално посещение в страната по покана на виетнамския си колега в
навечерието на 75-ата годишнина от установяването на дипломатически отношения между България и Виетнам,
която се отбелязва на 8 февруари 2025, съобщават от пресцентъра на президентството.

Днес Румен Радев и съпругата му Десислава Радева бяха посрещнати с церемония от президентската двойка на
Виетнам. В президентския дворец в Ханой българският и виетнамският държавен глава проведоха среща, след
което ръководиха пленарните разговори между официалните делегации на двете държави.

По случай официалното посещение беше приета съвместна декларация, в която се потвърждават усилията за
непрекъснато надграждане на прагматичното и ефективно сътрудничество между България и Виетнам с
набелязване на конкретни мерки в тази насока.

Преди изявленията пред медиите в присъствието на президентите Румен Радев и Лъонг Къонг бяха разменени
подписани в рамките на посещението двустранни документи за сътрудничество. Първият от тях – споразумение за
сътрудничество в областта на образованието за периода от 2025 до 2028 г., предвижда обмен на студенти,
докторанти, специализанти и преподаватели, изучаване на български и виетнамски език и култура, общи
научноизследователски проекти. Подписани бяха и меморандуми за сътрудничество между Българската
търговско-промишлена палата и Виетнамската търговско-промишлена федерация, както и между община Кън Тхъ
и Русе.

Двамата президенти отбелязаха положителното развитие на традиционното приятелство между България и
Виетнам и очертаха насоки за неговото последващо разширяване. Като перспективни сфери бяха посочени
области от взаимен интерес с основен фокус върху инвестициите, енергетиката, информационните технологии,
медицината, науката и образованието, отбраната и културата, спорта, земеделието, екологията.

Предстоящото производство на електрически автомобили от страна на Виетнам също предоставя възможности за
сътрудничество с български компании, специализирани в разработването на автомобилен софтуер, отбеляза
Румен Радев и добави, че автомобилни компании от Германия и Япония вече са открили свои развойни центрове
у нас в тази област.

В изявлението си пред медиите президентът Радев приветства ефективните реформи на Виетнам през
последните години и забележителното социалноикономическо развитие, всеобхватната модернизация и висок и
устойчив икономически ръст.

Президентът открои значимия принос на виетнамските граждани, които са учили и работили в България - над 30
хил. души. "Тази общност е важен фактор за по-нататъшно развитие на двустранните отношения и естествен мост
между нашите народи, който трябва да продължим да укрепваме", каза Румен Радев и определи като решителна
стъпка в тази насока подписаното днес споразумение в сферата на образованието. След 40-годишно прекъсване
се възстановява и обучението на виетнамски военни летци в България. Президентът Радев отбеляза и
значимостта на развитието на туризма, както и на междурегионалното сътрудничество.

В своето изявление пред медиите президентът Лъонг Къонг изрази убеждение, че с подписаните документи и
благодарение на политическата решимост на най-високо политическо ниво и усилията на институциите и бизнеса,
ще се засилят традиционното приятелство и многостранното сътрудничество между България и Виетнам,
отговаряйки на необходимостта от устойчиво развитие. Договорихме се да отворим нови области на
сътрудничество, в които България има потенциал, а Виетнам има интерес - дигиталната трансформация,
биотехнологии, селското стопанство и здравеопазването, каза президентът Къонг.

България ще продължи да подкрепя всички усилия за задълбочаване на сътрудничеството между ЕС и Виетнам,
заяви още президентът Радев. Сътрудничеството в международни формати в рамките на ООН и АСЕАН-ЕС също
бяха обсъдени от двамата президенти. Те изразиха общата позиция, че конфликтите в глобален мащаб трябва да
се разрешават с мирни средства въз основа на принципите на международното право.

В Ханой държавният глава проведе двустранни срещи с генералния секретар на Виетнамската комунистическа
партия То Лам, с министър-председателя Фам Мин Чин, с председателя на Националното събрание Чан Тханх
Ман. В рамките на днешния ден президентът Румен Радев, придружаван от съпругата си Десислава Радева,
отдаде почит пред Мавзолея на Хо Ши Мин - бащата на виетнамската независимост, както и пред паметника на
националните мъченици и герои.

Днес съпругата на държавния глава Десислава Радева посети в Ханой детската градина "Виетнам-България",
построена през 1981 г. с българска подкрепа, в която виетнамски деца учат български език, традиции и фолклор.
Десислава Радева поздрави малките възпитаници, учителите и ръководството на предучилищното учебно



заведение.

Тя посочи, че детската градина се е утвърдила през годините като символ на българо-виетнамската солидарност и
приятелство. Десислава Радева подари на децата специално изработена кукла на Ян Бибиян, на когото е
кръстена предучилищната група в детската градина.

Българската търговско-промишлена палата (БТПП) подкрепя становището на неправителствените организации и
местната власт от Югозападния планов регион за промяна на регионите, включени в картата на регионалните
помощи на България, съобщиха от Палатата на интернет страницата си.

От организацията изразяват подкрепата си в максимално бързи срокове да се започне диалог с институциите за
промяна на картата на районите за планиране, отчитайки последните актуални данни за икономическото
развитие и демографията на районите, стъпвайки на формалните критерии и принципа за равен достъп; картата
на районите за планиране в България да бъде окрупнена, тоест броят на районите за планиране да се намали,
което да гарантира дългосрочното спазване на критерия за население и да даде възможност за по-ефективно
управление на регионалната политика.

Подкрепа се изразява и за това новата карта на районите за планиране да гарантира, че районите Благоевград,
Кюстендил, Перник и София (област) не са ощетени, тоест имат равен достъп до финансиране, както и всички
други области в страната, които изостават от средноевропейските нива на развитие.

Според БТПП картата на районите за планиране в България трябва да отговаря на няколко условия, сред които да
гарантира равен достъп за финансиране на всички области в страната, които изостават от средноевропейското
ниво на развитие по показателя БВП на човек от населението по паритет на покупателна способност, което
според Палатата включва областите Благоевград, Кюстендил, Перник и София (област). Тя трябва да отговаря на
формалните критерии в рамките на ЕС за определяне на райони на ниво NUTS2 в дългосрочен план, което
означава определените райони да имат устойчиво население между 800 000 и 3 млн. души, без да се налага
преформатиране на картата преди всеки нов програмен период. Третото условие е картата на районите да отчита
икономическите взаимовръзки между областите в България и да спомага за по-ефектива регионална политика.

БТПП призовава всички отговорни държавни институции, в т.ч. Министерството на регионалното развитие и
благоустройството и Националния статистически институт, в отворен и активен диалог с всички заинтересовани
страни, в т.ч. местната власт и неправителствения сектор, да изберат най-добрия вариант, който да бъде
предложен за одобрение по съответния институционален ред от България на Европейската комисия.

Към момента два от общо шестте района за планиране (Северозападен и Северен централен район) не отговарят
на формалните критерии за район на ниво NUTS2 в рамките на Европейския съюз (ЕС), тъй като според
проведеното преброяване вече имат население под 800 000 души, посочват от БТПП. В същото време от Палатата
изтъкват, че текущата рамка ощетява областите Благоевград, Кюстендил, Перник и София (област), които поради
пакетирането си със столицата София не се разглеждат като "по-слабо развити райони", макар техните
показатели да ги слагат точно в тази група.

Критерият за влизането в групата на по-слабо развитите райони е брутният вътрешен продукт на човек от
населението по паритет на покупателна способност да е до 75 на сто от средното за ЕС, напомнят от БТПП.
Последните актуални данни показват, че областите Кюстендил, Перник и Благоевград са в интервала 30-35 на сто
по показателя БВП на човек от населението по паритет на покупателна способност като процент от средното за
ЕС, а София (област) е на 54 на сто. Пакетирането на тези области със столицата София, която е на 127 процента
по този показател, извежда Югозападен район над границата от 75 на сто и това пречи на ефективната
кохезионна политика и спира равния достъп до европейски ресурс във въпросните области, смятат от БТПП.

Вече няма как София да бъде окрупнена с други райони за планиране, така че и тя да остане с достъп до
кохезионно финансиране, каза пред журналисти старши икономистът в Института за пазарна икономика (ИПИ)
Адриан Николов. Може би е и честно, защото София е на почти 130 процента от европейското ниво на
икономическо развитие, допълни той при представянето на изследването на ИПИ "Регионални профили:
показатели за развитие" в средата на този месец.

В началото на октомври Асоциацията на индустриалния капитал в България посочи, че е необходима спешна
промяна на районирането на България на ниво NUTS 2 и предложи пет варианта, като един от тях предвижда
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обособяване на област София град в отделен район.

/ВЙ/

Търговско-икономическото сътрудничество между България и Виетнам следва да се задълбочава и
диверсифицира, така че да съответства на отличния диалог на най-високо политическо ниво. Нашите две страни са
свързани от исторически традиции на дългогодишно и искрено приятелство, взаимно уважение и доверие.
България и Виетнам разглеждат своето геополитическо разположение като изключително важна предпоставка за
сътрудничеството в регионите на Югоизточна Европа и Югоизточна Азия.

Това беше общата позиция на държавния глава Румен Радев и президента на Социалистическа република
Виетнам Лъонг Къонг, които проведоха среща днес в Ханой. Българският държавен глава е на официално
посещение в страната по покана на виетнамския си колега в навечерието на 75-ата годишнина от установяването
на дипломатически отношения между България и Виетнам, която се отбелязва на 8 февруари 2025.

Днес Румен Радев и съпругата му Десислава Радева бяха посрещнати с церемония от президентската двойка на
Виетнам. В президентския дворец в Ханой българският и виетнамският държавен глава проведоха среща, след
което ръководиха пленарните разговори между официалните делегации на двете държави. По случай
официалното посещение беше приета съвместна декларация, в която се потвърждават усилията за непрекъснато
надграждане на прагматичното и ефективно сътрудничество между България и Виетнам с набелязване на
конкретни мерки в тази насока.

Преди изявленията пред медиите в присъствието на президентите Румен Радев и Лъонг Къонг бяха разменени
подписани в рамките на посещението двустранни документи за сътрудничество. Първият от тях – споразумение за
сътрудничество в областта на образованието за периода от 2025 до 2028 г., предвижда обмен на студенти,
докторанти, специализанти и преподаватели, изучаване на български и виетнамски език и култура, общи
научноизследователски проекти. Подписани бяха и меморандуми за сътрудничество между Българската
търговско-промишлена палата и Виетнамската търговско-промишлена федерация, както и между община Кън Тхъ
и Русе.

Двамата президенти отбелязаха положителното развитие на традиционното приятелство между България и
Виетнам и очертаха насоки за неговото последващо разширяване. Като перспективни сфери бяха посочени
области от взаимен интерес с основен фокус върху инвестициите, енергетиката, информационните технологии,
медицината, науката и образованието, отбраната и културата, спорта, земеделието, екологията. Предстоящото
производство на електрически автомобили от страна на Виетнам също предоставя възможности за
сътрудничество с български компании, специализирани в разработването на автомобилен софтуер, отбеляза
Румен Радев и добави, че автомобилни компании от Германия и Япония вече са открили свои развойни центрове
у нас в тази област.

В изявлението си пред медиите президентът Радев приветства ефективните реформи на Виетнам през
последните години и забележителното социалноикономическо развитие, всеобхватната модернизация и висок и
устойчив икономически ръст. Президентът открои значимия принос на виетнамските граждани, които са учили и
работили в България - над 30 хил. души. "Тази общност е важен фактор за по-нататъшно развитие на двустранните
отношения и естествен мост между нашите народи, който трябва да продължим да укрепваме", каза Румен Радев
и определи като решителна стъпка в тази насока подписаното днес споразумение в сферата на образованието.
След 40-годишно прекъсване се възстановява и обучението на виетнамски военни летци в България. Президентът
Радев отбеляза и значимостта на развитието на туризма, както и на междурегионалното сътрудничество.

В своето изявление пред медиите президентът Лъонг Къонг изрази убеждение, че с подписаните документи и
благодарение на политическата решимост на най-високо политическо ниво и усилията на институциите и бизнеса,
ще се засилят традиционното приятелство и многостранното сътрудничество между България и Виетнам,
отговаряйки на необходимостта от устойчиво развитие. Договорихме се да отворим нови области на
сътрудничество, в които България има потенциал, а Виетнам има интерес - дигиталната трансформация,
биотехнологии, селското стопанство и здравеопазването, каза президентът Къонг.

България ще продължи да подкрепя всички усилия за задълбочаване на сътрудничеството между ЕС и Виетнам,
заяви още президентът Радев. Сътрудничеството в международни формати в рамките на ООН и АСЕАН-ЕС също
бяха обсъдени от двамата президенти. Те изразиха общата позиция, че конфликтите в глобален мащаб трябва да
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се разрешават с мирни средства въз основа на принципите на международното право.

В Ханой държавният глава проведе двустранни срещи с генералния секретар на Виетнамската комунистическа
партия То Лам, с министър-председателя Фам Мин Чин, с председателя на Националното събрание Чан Тханх
Ман. В рамките на днешния ден президентът Румен Радев, придружаван от съпругата си Десислава Радева,
отдаде почит пред Мавзолея на Хо Ши Мин - бащата на виетнамската независимост, както и пред паметника на
националните мъченици и герои.

Днес съпругата на държавния глава Десислава Радева посети в Ханой детската градина "Виетнам-България",
построена през 1981 г. с българска подкрепа, в която виетнамски деца учат български език, традиции и фолклор.
Десислава Радева поздрави малките възпитаници, учителите и ръководството на предучилищното учебно
заведение. Тя посочи, че детската градина се е утвърдила през годините като символ на българо-виетнамската
солидарност и приятелство. Десислава Радева подари на децата специално изработена кукла на Ян Бибиян, на
когото е кръстена предучилищната група в детската градина. | БГНЕС

На 76-годишна възраст внезапно почина Благовест Пунев. Един от най-изявените юристи на нашето време – бивш
върховен и конституционен съдия, бивш председател на Арбитражния съд при Българската търговско-
промишлена палата, той си отиде след като посвети 56 години от живота си на правото, пише "Лекс".

Благовест Пунев започва кариерата си като съдия в Районен съд – Кърджали (1975-1978), после в Районен съд –
Пазарджик (1979-1986). През 1986 г. става зам.-председател на Окръжен съд – Пазарджик, а от 1990 г. е съдия
във Върховния съд. Той беше и ръководител на Гражданската колегия на Върховния касационен съд. А от 2006 г.
до 2015 г. беше съдия в Конституционния съд. През 2017 г. стана председател на Арбитражния съд при БТПП.

Тази година се оттегли от арбитража, но не и от правото и се посвети на любимата си материя – вещно право. Като
съдия във Върховния съд Пунев е сред водещите специалисти, които формираха практиката му по реституцията.

Ще припомним негово интервю от 2018 г. за Съюза на съдиите, където споделя личните си удовлетворения и
разочарования:

"Очакванията ми бяха много по-големи, когато дойдох във Върховния съд. В професионален план съм
удовлетворен. Мисля, че съм свършил нещо полезно. 90-те години имаше, може да се каже, много иновации в
законодателството. Създал съм някаква практика в прилагането му, главно в гражданското право, вещното право,
гражданския процес. В конституционното право, там имам над 40 особени мнения, бил съм малцинство при
решаване на делата.

Но, говоря вече не в професионалния аспект, а като обществени очаквания: не тръгнахме по добър път, това е
основната констатация. Единствената надежда е може би смяната на поколенията. Лошото е, че сме в
демографска криза, и то не толкова заради остаряването на населението, колкото заради голямата емиграция.
Хора с качества напускат страната. Откъде ще дойде промяната на манталитета?! Въпросът не е само да се
приемат качествени закони. Това има значение, но съвсем не е достатъчно. Манталитетът не може да се промени
и с най-добрата правна уредба".

"Ще остане завинаги в спомените ни като изключително ерудиран, принципен, компетентен, справедлив и
посветен на правото колега", пишат от Върховния касационен съд.

На 76-годишна възраст внезапно почина Благовест Пунев. Един от най-изявените юристи на нашето време – бивш
върховен и конституционен съдия, бивш председател на Арбитражния съд при Българската търговско-
промишлена палата, той си отиде след като посвети 56 години от живота си на правото, пише "Лекс".
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Благовест Пунев започва кариерата си като съдия в Районен съд – Кърджали (1975-1978), после в Районен съд –
Пазарджик (1979-1986). През 1986 г. става зам.-председател на Окръжен съд – Пазарджик, а от 1990 г. е съдия
във Върховния съд. Той беше и ръководител на Гражданската колегия на Върховния касационен съд. А от 2006 г.
до 2015 г. беше съдия в Конституционния съд. През 2017 г. стана председател на Арбитражния съд при БТПП.

Тази година се оттегли от арбитража, но не и от правото и се посвети на любимата си материя – вещно право. Като
съдия във Върховния съд Пунев е сред водещите специалисти, които формираха практиката му по реституцията.

Ще припомним негово интервю от 2018 г. за Съюза на съдиите, където споделя личните си удовлетворения и
разочарования:

"Очакванията ми бяха много по-големи, когато дойдох във Върховния съд. В професионален план съм
удовлетворен. Мисля, че съм свършил нещо полезно. 90-те години имаше, може да се каже, много иновации в
законодателството. Създал съм някаква практика в прилагането му, главно в гражданското право, вещното право,
гражданския процес. В конституционното право, там имам над 40 особени мнения, бил съм малцинство при
решаване на делата.

Но, говоря вече не в професионалния аспект, а като обществени очаквания: не тръгнахме по добър път, това е
основната констатация. Единствената надежда е може би смяната на поколенията. Лошото е, че сме в
демографска криза, и то не толкова заради остаряването на населението, колкото заради голямата емиграция.
Хора с качества напускат страната. Откъде ще дойде промяната на манталитета?! Въпросът не е само да се
приемат качествени закони. Това има значение, но съвсем не е достатъчно. Манталитетът не може да се промени
и с най-добрата правна уредба".

"Ще остане завинаги в спомените ни като изключително ерудиран, принципен, компетентен, справедлив и
посветен на правото колега", пишат от Върховния касационен съд.

България отбелязва лек спад в Световната класация за дигитална конкурентоспособност за 2024 г., съобщи
Българската търговско-промишлена палата (БТПП). Според Палатата това е ясен знак за необходимостта от
активна държавна и частна ангажираност за развитие на цифровите технологии и степента, до която тяхното
прилагане влияе върху бизнес практиките и административното управление.

България показва динамично позициониране в световната класация за дигиталната конкурентоспособност на
Института за развитие на мениджмънта (IMD) - Швейцария за 2024 г., където позициите са обусловени от различни
фактори, включващи знания, технологии и готовност за бъдещето. За трета поредна година Българската търговско-
промишлена палата е официален партньор на проучването.

В категорията "Общо и фактори" България се позиционира на 56-о място от 67 страни, което представлява спад с 1
пункт от 55-о място през предходната 2023 г., въпреки че в настоящата класация участват нови 3 икономики, което
е своеобразен напредък за България. По отношение на "Знанията" страната отбелязва спад от 4 пункта и е на 59-
о място за 2024 г., което според БТПП показва, че има място за подобрение в стратегиите за повишаване на
експертизата и уменията.

В категория "Технологии" България отчита ръст от 7 пункта и вече сме на 49-о място в сравнение с 56-о през 2023
г., което според Палатата показва, че стимулирането в инвестициите в технологични иновации и инфраструктура е
добра посока. Спад се наблюдава в "Бъдеща готовност", където позицията на страната пада само с 3 пункта,
изразяващи потребността от по-активни действия за адаптиране към бъдещи технологични тенденции.

В подкатегорията "Знания" се наблюдава понижение с 3 пункта в "Талантът", а "Обучението и образованието" са
намалели с 8 пункта, което предполага необходимостта от реформи в образователната система. По отношение на
"Научната концентрация" има спад от 3 пункта, което е предупредителен знак за необходимостта от по-силна
научноизследователска инфраструктура и по-добро финансиране на научните изследвания.

В Категорията "Технологии" - "Регулаторната рамка" пада с 1 пункт, но "Технологичната рамка" и "Капитал" се
вдигат в класацията напред съответно с 1 и 17 места, сигнализирайки за важността от подобрения в
законодателната и инфраструктурна среда за иновации и необходимостта от предвидима бизнес среда и
подобряване на конкурентоспособността на икономиката, изтъкват от БТПП.

В "Бъдеща готовност" страната отчита спад с 3 пункта, като "Адаптивните нагласи" падат с 11 пункта отново. "Бизнес
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гъвкавостта" обаче се подобрява с 5 пункта и "IT интеграцията" пада с 3 пункта. Тези числа според Палатата
отразяват предизвикателствата, пред които е изправена България в адаптацията към бързо променящите се
технологични реалности и глобалния дигитален пазар.

Според БТПП анализът подчертава значимостта на по-нататъшните усилия за подобряване на дигиталната
конкурентоспособност на България. Световната дигитална конкурентоспособност се променя динамично и
изисква постоянна адаптация и иновации, което прави необходимостта от активна държавна и частна
ангажираност по-важна отвсякога за укрепване на позициите на страната в следващите издания на класацията.

Основните предизвикателства пред България, посочени от Център за изследване на демокрацията, в хода на
проучването за България са: постоянна политическа нестабилност, слабо върховенство на закона и ендемична
корупция, забавено влизане в еврозоната и риск от загуба на средства от ЕС, влошаващ се бизнес климат: ниска
конкурентоспособност и производителност, значителна неформална икономика и в сивия списък на Специалната
група за финансови действия FATF, продължаващ спад на населението, стегнат пазар на труда и недостатъци в
инфраструктурата, задълбочаване на социално-икономическите неравенства.

Сингапур, Швейцария и Дания са най-конкурентните в цифрово отношение сред 67 глобални икономики, докато
САЩ показват спад.

Дефектите на съдебната система биха могли да бъдат поправени, ако повече магистрати са свободни и
независими в професионалната си дейност и гражданска позиция, казваше Пунев

Българската правна общност загуби един изтъкнат юрист, безспорен авторитет и уважаван професионалист. На 76
години почина Благовест Пунев, човек с огромна ерудиция, аналитичен поглед и способност да постави
проблемите на правото и правната общност в контекста на историята, философията и актуалните политически
събития. Предан на науката, обсебен от правото, еталон за професионален интегритет и творчески капацитет.

Благовест Пунев е роден през 1948 г., завършил право през 1974г., след което започва съдийската си кариера в
областта на гражданското право. През 1990 г. е назначен за съдия във Върховния съд, като от 1996 до 2006 г. е
зам.-председател на Върховния касационен съд. От 1998 г. до 2003 г. е член на Висшия съдебен съвет. През 2006
г. е избран за съдия в Конституционния съд от квотата на върховните съдилища. През 2017 г. стана председател на
Арбитражния съд при БТПП, позиция, която заемаше до началото на т.г.

Благовест Пунев имаше ясна гражданска позиция, много от нещата, които той е казал или написал през годините
по повод на различни събития в държавата, остават актуални и до днес.

В интервю за "Капитал" от есента на 2013 г. когато е вече конституционен съдия, той коментира, че образът на
институциите зависи от хората, които попадат там - истина, която все още българските политици, включително и
тези, които искрено се стремят към реформи на системата, в частност съдебната власт и регулаторите, не могат да
осмислят. "Демокрацията външно представлява една процедура, юридически формализъм. В съдържателен план
обаче, тя зависи от политическата култура на народа, от неговото политическо равнище. Затова има и различни
модели на демокрация - западноевропейска, англосаксонска. А нашето всъщност не е демокрация, а
посткомунизъм. Някои казват, че преходът у нас е завършен, но това е вярно само ако се приеме, че
посткомунизмът е демокрация. Аз смятам, че преходът при нас е симулативен и изобщо не се е състоял. И всичко
опира до политическата култура на народа - ако тя е от патерналистичен, авторитарен, а не от либерален тип, ясно
е, че няма как да се случи друго."

Пак там той обяснява много ясно - през 2013г., защо само с писането на все нови и нови закони, няма да се решат
проблемите в държавата.

"Има един своеобразен нормативен фетишизъм в България. Счита се, че проблемът се решава с приемането на
нови норми, но това е мит. Всичко може да се копира, дори и най-напредничавите западни нормативни стандарти,
но как те работят на наша почва? Американската конституция е копирана от всички латиноамерикански
републики, но сравнението между САЩ и Латинска Америка е достатъчна илюстрация, че въпросът не е просто в
имитацията."

Проблемът не е в писането на законите, а с тяхното прилагане, обяснява Пунев: "Нарушиш ли законовия стандарт,
това вече е произвол. Управлението със закон означава да няма персонификация, да няма лично отношение, да
не прилагаш закона избирателно и персонално."
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Благовест Пунев беше един от авторите в книгата "Съдията", посветена на покойния Румен Янков, емблематичния
председател на Върховния касационен съд и на Конституционния съд, с когото бяха много близки приятели и
съмишленици. В друг текст за "Капитал", посветен на Янков, той излага защо паметта за му трябва да бъде
съхранена, включително и защото "позитивните примери сред публичните фигури от такъв ранг са твърде малко".

"Той трябва да бъде запомнен преди всичко със своя антиконформизъм, защото останалите дефекти на
съдебната система биха могли да бъдат поправени, ако повече нейни представители притежаваха това качество
на свободни и независими в професионалната си дейност и гражданска позиция магистрати. Ако съществуваше
критична маса от хора от типа на Румен Янков, преходът в съдебната система и в обществото като цяло би бил
различен, и то в положителен смисъл.", казва Пунев за Янков. Думи, които важат и за самия него.

"Българското общество страда от сериозен недъг - историческа амнезия, която е една от основните причини за
неблагополучията и тежките социални проблеми, пред които то е изправено. Безпаметството на българина го
лишава от посока и ценностна ориентация в жизнен план, води до социална аномия и до деградация на
публичната и институционалната сфера.", написа тогава Благовест Пунев.

Днес в 15.00 часа в парковото пространство пред Факултета по математика и информатика на Софийския
университет "Св. Климент Охридски" ще бъде официално открит паметник на акад. Благовест Сендов, съобщиха от
СУ.

По идея на академичната общност на Софийския университет и на Българската академия на науките през 2022 г.
беше създаден инициативен комитет за изграждане на паметник на акад. Благовест Сендов. Съпредседатели на
комитета бяха ректорът на Софийския университет "Св. Климент Охридски" (2015-2023 г.) проф. Анастас
Герджиков и председателят на БАН акад. Юлиан Ревалски. В инициативата бяха включени още кметът на София
(2009-2024 г.) Йорданка Фандъкова, председателят на парламентарната комисия по образование и наука
Красимир Вълчев, деканът на Факултета по математика и информатика на Софийския университет "Св. Климент
Охридски" (2017-2023 г.) доц. Първан Първанов , директорът на Института по математика и информатика на БАН
проф. Петър Бойваленков, председателят на Съюза на математиците в България чл.-кор. проф. Николай Николов,
управителят на "Геотехмин" проф. Цоло Вутов, проф. Огнян Герджиков от Софийския университет "Св. Климент
Охридски", проф. Райчо Лазаров от Texas A&M University и проф. Пенчо Петрушев от University of South Carolina.

Автори на паметника са скулпторът Красимир Ангелов и архитект Станислав Константинов.

Акад. проф. дмн Благовест Христов Сендов (1932 – 2020 г.) е световноизвестен български математик, изтъкнат
държавник и общественик - ректор на Софийския университет, главен научен секретар на Българската академия
на науките, председател на Българската академия на науките, председател на Народното събрание на Република
България и посланик на България в Япония.

Роден е на 8 февруари 1932 г. в гр. Станимака (днес Асеновград). Завършва математика във Физико-
математическия факултет (днес Факултет по математика и информатика) на Софийския университет (1956).
Специализира изчислителна математика в Московския държавен университет (1960-1961) и в Имперския колеж в
Лондон (1968).

През 1964 г. Благовест Сендов става кандидат на науките, а от 1967 г. е доктор на математическите науки. След
завършването на Софийския университет той е асистент във Физико-математическия факултет от 1958 г. През
1963 г. е доцент, а през 1968 г. става професор. От 1974 г. е член-кореспондент на Българската академия на
науките, от през 1981 г. – академик.

Почетен доктор на Великотърновския университет (2010), на Пловдивския университет "Паисий Хилендарски"
(2011) и др. Почетен доктор е на Московския държавен университет (1975), както и член на Украинската академия
на науките.

Акад. Сендов заема редица ръководни длъжности в Софийския университет: в периода 1968-1970 г. е
ръководител на катедрата по изчислителна математика, през 1970-1973 г. е декан на Математическия факултет
(ФМИ). В периода 1973-1979 г. проф. Сендов е ректор на Софийския университет "Св. Климент Охридски".

В Българската академия на науките акад. Благовест Сендов е зам.-председател и главен научен секретар (1982-
1988). В периода1988-1991 г. е председател на БАН.

Акад. Благовест Сендов е зам.-директор (1967-1970) на Института по математика с Изчислителен център и
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ръководител (1967-1970) на секция Числени методи; директор (1985-1992) на Координационен център по
информатика и изчислителна техника. В Единния център по математика и механика – ЕЦММ е зам.-директор
(1970-1973) и ръководител на секторите Математическо моделиране (1971-1988), Теория на управлението и
операционните изследвания (1972-1978), Математическо образование (1981-1983). I БГНЕС

Defakto.bg

На 76-годишна възраст внезапно почина юристът Благовест Пунев, съобщиха негови колеги.

Благовест Пунев е уважаван юрист с ярки позиции в правото, на което отдаде 56 години от живота си. Той е бивш
върховен и конституционен съдия, участва активно в обсъжданията на последните промени в Конституцията.

Роден е на 23 юни 1948 г. Завършва право в Софийския университет "Св. Климент Охридски" и практикува в
областта на гражданското право.

В периода 1990—2006 г. е съдия във Върховния съд и във Върховния касационен съд. Назначен е за заместник-
председател на ВКС и ръководи неговата Гражданска колегия (1996—2006 г.). Член на Висшия съдебен съвет от
професионалната квота в него (1998—2003 г.).

Арбитър по вътрешни и международни арбитражни дела в Арбитражния съд при Българската търговско-
промишлена палата (1991—2006 г.). Избран от Общото събрание на съдиите от ВКС и ВАС за съдия в
Конституционния съд (2006—2015 г.).

От 2017 г. бе председател на АС при БТПП.

Поклон!

Бизнесът очакваше 2024 г. Да бъде по-добра от 2023 година, но в някои от показателите наблюдаваме задържане
на инвестициите. Има ръст във вътрешните продажби. Това каза в ефира на "Добро утро, Европа" главният експерт
"Икономически анализи" в Българската търговско-промишлена палата, която е партньор на Еврочамбърс –
Боряна Абаджиева.

Изпращаме годината в несигурна за бизнеса обстановка. Заетостта е повишена до добри нива, безработицата е на
ниски нива, сравнено с предходни години, има обаче липса на предвидимост за бизнеса.

Според Абаджиева очакванията за следващата година от страна на предприемачите са по-негативни, сравнено с
очакванията от изминалата година. Компаниите обаче очакват по-благоприятно развитие от страна на вътрешните
продажби, тъй като и покупателната способност на населението е по-висока.

"Бизнесът се страхува от политическа нестабилност, от нестабилността в Европа като цяло, както и от отражението
на военните конфликти", посочи още експертът.

*Еврочамбърс е организацията на европейските търговски палати.

Ани Балджиян
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На 21 ноември, в Деня на Въведение Богородично и християнското семейство, Художествена галерия "Христо
Цокев" в Габрово се изпълни с атмосфера на топлота и признателност. Поводът бе тържественото честване на
155-годишнината на Женско благотворително дружество "Майчина грижа", което премина под мотото
"Благодарност".

Централна тема на празника беше новата кауза на дружеството – "Подкрепа на деца от социално слаби
семейства да открият своя талант". Благодарение на щедростта на дарители и присъстващи, беше събрана сумата
от 4 745 лв., към която се добавиха още 1 000 лв. от фирма "Дикси".

Събитието събра множество гости – приятели и партньори, които отправиха своите поздрави, дарения и
пожелания за бъдещи успехи. Поздравителни адреси бяха получени от: г-жа Мария Башева – областен управител
на Област Габрово, г-жа Таня Христова – кмет на Габрово, Синдиката на българските учители, Координационен
съвет – Габрово, Държавен архив – Габрово, Регионална библиотека "Априлов-Палаузов", Национална
Априловска гимназия, Природоматематическа гимназия "Акад. Иван Гюзелев", Народно читалище "Априлов-
Палаузов", Обществен дарителски фонд – Габрово, Габровска търговско-промишлена палата, Комитет "Памет
Габровска", Ротари клуб – Габрово, Държавен куклен театър – Габрово, Обществен комитет "Васил Левски" –
Габрово, Католическа енория "Бл. Евгений Босилков" – Габрово, Сдружение "Пациенти с онкологични
заболявания и приятели" – Габрово, Държавна психиатрична болница – Севлиево.

Признателност беше изразена и към дарителите, чиято подкрепа през годините направи възможно
реализирането на много благородни каузи. Сред тях се открояват: Мариана Никифорова от София, нотариус Иван
Колев, покойната Мариана Коева, семейство Снежанка и Александър Ненови от Германия, Иван Несторов от САЩ
– родственик на д-р Тота Венкова, Германо-българското дружество от Дармщат, Германия, Светослава и Асен
Мюннинг от Швалбах, Германия, д-р Мазиус от Германия, Мария Витих, Деня Дручман и Петра Лори от
Инициативна група в Карбен, Германия, Галина Банковска и други дарители, които пожелаха анонимност.
Особено трогателно беше отдаването на посмъртна почит към Лальо Метев – почетен гражданин на Габрово,
дарител на местните църкви и на самото дружество.

Събитието включваше впечатляваща културна програма, в която участваха: Детска фолклорна формация
"Габровски гласчета" с ръководител Стефка Стоева, цигуларят Христофор Михайлов – бивш стипендиант на
дружеството, пианистът Давид Едгар и неговият брат китарист Александър Едгар, Емили Цокова от Музикален клуб
"Талеви", Мария Илиева от музикална школа "Upstream Voices" – Севлиево, световните шампиони от Клуб за
спортни танци "Ритмика" – Александър Савеков и Преслава Драганова.

Бяха връчени специални грамоти с надпис: "За проявената щедрост и подкрепа, с което поддържа вечно жива
българската традиция на християнско милосърдие. Благословени да са тези, които помагат на хората в нужда и
пазят тяхното достойнство!" Сред отличените бяха: Бояна Пенчева, Христо Петров, Вела Лазарова, Радослав
Първанов, Нела Рачевиц, Цветомир Цанков, Илко Илиев, инж. Петьо Йорданов, Бистра Мамулева, Юлия
Големанова, Елена Назърова, Роберта Славчева, Веселина Жекова, Валентин Кръстев, Христофор Михайлов,
Сава Пенчев Пенчев, Виолета Йорданова, Силвия Рангелова, Стефка Станева, Доротея Челниева, Даниела Данис
Туран-Христова, Валентина Кушева, Светлана Кацарска, Румяна Гръблева, Петя Савчева.

Особена признателност беше изразена и към: Общинския център по наркотични вещества и Превантивно-
информационния център – Габрово, екипа на Държавен архив – Габрово, екипа на Община Габрово, екипа на
Областна администрация на Област Габрово, Бизнес-хотел "МАК" (дарили кетъринг на стойност 670 лв.),
сладкарница "Мечта", фирма "СладкАрт" – Габрово, сладкарска фирма "СтеАн" – Габрово.

Женско благотворително дружество "Майчина грижа" завърши празника с послание на благодарност и вяра, че
обединените усилия продължават да носят промяна. Събраните средства и подкрепата на общността са
доказателство, че традицията на християнското милосърдие е жива и вдъхновяваща.
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Следвайте "Гласове" в Телеграм и Инстаграм

На 76-годишна възраст внезапно почина Благовест Пунев - един от най-изявените юристи на нашето време - бивш
върховен и конституционен съдия и бивш председател на Арбитражния съд при Българската търговско-
промишлена палата, съобщи правният сайт "Лекс".

Магистратът си отиде, след като посвети 56 години от живота си на правото.

Благовест Пунев остави трайна следа не само в гражданското право, но и в конституционното. Участва активно при
обсъждането на последните изменения в Конституцията.

Роден е на 23 юни 1948 г. Избира правото през 1967 г., когато то е "отмираща дисциплина". Пунев е първият юрист
в семейството си, но не и последният - синът му Анастас Пунев е преподавател в Юридическия факултет на
Софийския университет "Св. Климент Охридски" и също практикува в областта на гражданското право.

Благовест Пунев започва кариерата си като съдия в Районен съд - Кърджали (1975-1978), после в Районен съд -
Пазарджик (1979-1986). През 1986 г. става зам.-председател на Окръжен съд - Пазарджик, а от 1990 г. е съдия
във Върховния съд. Той беше и ръководител на Гражданската колегия на Върховния касационен съд. В периода
от 1998 г. до 2003 г. беше член на Висшия съдебен съвет. А от 2006 г. до 2015 г. беше съдия в Конституционния съд.
През 2017 г. стана председател на Арбитражния съд при БТПП.

Тази година се оттегли от арбитража и се посвети на любимата си материя - вещното право.

Като съдия във Върховния съд Пунев е сред водещите специалисти, които формираха практиката му по
реституцията. Споделял е, че с колегите му са съзнавали огромната си отговорност, защото законът е лаконичен и
оскъден като уредба и за практиката са били от голяма важност решенията на Върховния съд по конкретни казуси.

"Благовест Пунев ще остане завинаги в спомените ни като изключително ерудиран, принципен, компетентен,
справедлив и посветен на правото колега. Изразяваме дълбокото си съпричастие към болката на неговите
роднини и близки!", написаха колегите му от ВКС.

Опелото ще е в четвъртък, 28 ноември, от 11.30 ч. в църквата "Света София".

Източник: dnes.dir.bg

Колаж: Dir.bg, dnes.dir.bg

Един от най-изявените юристи на нашето време посвети 56 години от живота си на правото

На 76-годишна възраст внезапно почина Благовест Пунев - един от най-изявените юристи на нашето време - бивш
върховен и конституционен съдия и бивш председател на Арбитражния съд при Българската търговско-
промишлена палата, съобщи правният сайт "Лекс".

Магистратът си отиде, след като посвети 56 години от живота си на правото.

Благовест Пунев остави трайна следа не само в гражданското право, но и в конституционното. Участва активно при
обсъждането на последните изменения в Конституцията.

Роден е на 23 юни 1948 г. Избира правото през 1967 г., когато то е "отмираща дисциплина". Пунев е първият юрист
в семейството си, но не и последният - синът му Анастас Пунев е преподавател в Юридическия факултет на
Софийския университет "Св. Климент Охридски" и също практикува в областта на гражданското право.

Благовест Пунев започва кариерата си като съдия в Районен съд - Кърджали (1975-1978), после в Районен съд -
Пазарджик (1979-1986). През 1986 г. става зам.-председател на Окръжен съд - Пазарджик, а от 1990 г. е съдия
във Върховния съд. Той беше и ръководител на Гражданската колегия на Върховния касационен съд. В периода
от 1998 г. до 2003 г. беше член на Висшия съдебен съвет. А от 2006 г. до 2015 г. беше съдия в Конституционния съд.
През 2017 г. стана председател на Арбитражния съд при БТПП.

Тази година се оттегли от арбитража и се посвети на любимата си материя - вещното право.

Като съдия във Върховния съд Пунев е сред водещите специалисти, които формираха практиката му по
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реституцията. Споделял е, че с колегите му са съзнавали огромната си отговорност, защото законът е лаконичен и
оскъден като уредба и за практиката са били от голяма важност решенията на Върховния съд по конкретни казуси.

"Благовест Пунев ще остане завинаги в спомените ни като изключително ерудиран, принципен, компетентен,
справедлив и посветен на правото колега. Изразяваме дълбокото си съпричастие към болката на неговите
роднини и близки!", написаха колегите му от ВКС.

Опелото ще е в четвъртък, 28 ноември, от 11.30 ч. в църквата "Света София".

ЗА КАКВО Е СЪЗДАДЕНО ЧОВЕЧЕСТВОТО

Източник/ци: Внезапно почина бившият върховен и конституционен съдия Благовест Пунев | dnes.dir.bg

Следвайте "Буднаера" в Телеграм

Един от най-изявените юристи на нашето време посвети 56 години от живота си на правото

На 76-годишна възраст внезапно почина Благовест Пунев - един от най-изявените юристи на нашето време - бивш
върховен и конституционен съдия и бивш председател на Арбитражния съд при Българската търговско-
промишлена палата, съобщи правният сайт "Лекс".

Магистратът си отиде, след като посвети 56 години от живота си на правото.

Благовест Пунев остави трайна следа не само в гражданското право, но и в конституционното. Участва активно при
обсъждането на последните изменения в Конституцията.

Роден е на 23 юни 1948 г. Избира правото през 1967 г., когато то е "отмираща дисциплина". Пунев е първият юрист
в семейството си, но не и последният - синът му Анастас Пунев е преподавател в Юридическия факултет на
Софийския университет "Св. Климент Охридски" и също практикува в областта на гражданското право.

Благовест Пунев започва кариерата си като съдия в Районен съд - Кърджали (1975-1978), после в Районен съд -
Пазарджик (1979-1986). През 1986 г. става зам.-председател на Окръжен съд - Пазарджик, а от 1990 г. е съдия
във Върховния съд. Той беше и ръководител на Гражданската колегия на Върховния касационен съд. В периода
от 1998 г. до 2003 г. беше член на Висшия съдебен съвет. А от 2006 г. до 2015 г. беше съдия в Конституционния съд.
През 2017 г. стана председател на Арбитражния съд при БТПП.

Тази година се оттегли от арбитража и се посвети на любимата си материя - вещното право.

Като съдия във Върховния съд Пунев е сред водещите специалисти, които формираха практиката му по
реституцията. Споделял е, че с колегите му са съзнавали огромната си отговорност, защото законът е лаконичен и
оскъден като уредба и за практиката са били от голяма важност решенията на Върховния съд по конкретни казуси.

"Благовест Пунев ще остане завинаги в спомените ни като изключително ерудиран, принципен, компетентен,
справедлив и посветен на правото колега. Изразяваме дълбокото си съпричастие към болката на неговите
роднини и близки!", написаха колегите му от ВКС.

Опелото ще е в четвъртък, 28 ноември, от 11.30 ч. в църквата "Света София".

Той остави трайна следа не само в гражданското право, но и в конституционното

На 76-годишна възраст внезапно почина Благовест Пунев. Един от най-изявените юристи на нашето време – бивш
върховен и конституционен съдия, бивш председател на Арбитражния съд при Българската търговско-
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промишлена палата, той си отиде след като посвети 56 години от живота си на правото.

Това съобщава правният сайт "Лекс".

Благовест Пунев остави трайна следа не само в гражданското право, но и в конституционното. Участва активно при
обсъждането на последните изменения в Конституцията.

"Благовест Пунев ще остане завинаги в спомените ни като изключително ерудиран, принципен, компетентен,
справедлив и посветен на правото колега. Изразяваме дълбокото си съпричастие към болката на неговите
роднини и близки!", написаха колегите му от ВКС по повод тъжната новина.

Опелото ще е в четвъртък, 28 ноември, от 11.30 ч. в църквата "Света София".

БИЗНЕС, ДАНЪЦИ, ИНОВАЦИИ

Коментари на председателя на търговската комисия към Европейския парламент хвърлят светлина върху
продължаващия процес на преговори

Европейският съюз (ЕС) и Китай се доближават до решение относно премахването на митата върху вноса на
китайски електрически превозни средства в блока, съобщава германската телевизия n-tv, цитирайки Бернд Ланге,
председател на търговската комисия към Европейския парламент (ЕП).

Китайски официални лица междувременно посочват, че ако тези коментари са "верни и точни", тогава това е добър
сигнал, че търговският спор може да бъде разрешен.

Ланге изтъква, че Брюксел и Пекин са близо до споразумение, в което Китай може да се ангажира да предлага
електрически коли в ЕС при минимален ценови праг, без да дава подробности. Той добавя, че "това би
елиминирало нарушаването на правилата за конкуренция чрез несправедливи субсидии, поради които бяха
въведени митата", информира китайската медия Global Times.

Нито Европейската комисия (ЕК), нито Министерството на търговията на Китай са коментирали забележките на
Ланге.

Това може да се счита за "положително" и "окуражаващо" послание, тъй като отразява още веднъж твърдението
на Пекин, че диалогът и консултациите са правилният начин и за двете страни за разрешаване на търговски
проблеми, коментира Джоу Ми, старши научен сътрудник в Китайската академия за международна търговия и
икономическо сътрудничество.

"Надяваме се, че окончателният резултат с разглеждането на опасенията по въпроса може да бъде постигнат
възможно най-скоро", изтъква Джоу.

Коментарите на Ланге може да отразяват желанието в рамките на блока да се постигне споразумение с Китай
възможно най-скоро, посочва пред Global Times Хуо Дзянгуо, заместник-председател на базираната в Пекин
организация Китайско общество за изследвания на Световната търговска организация, отбелязвайки, че
европейската икономика е изправена пред огромен натиск и въз основа на интересите на ЕС решението е
рационален избор да се избегне ескалация на търговските търкания, които биха могли да имат голямо
въздействие върху неговата икономика и търговия.

Разрешаването на спора чрез диалог беше отбелязано по време на среща на високо ниво между китайските и
германските политически лидери в кулоарите на срещата на върха на Г-20 в Рио де Жанейро миналата седмица.

Тогава китайският държавен глава Си Дзинпин каза на германския канцлер Олаф Шолц, че митата на ЕС върху
китайските електромобили привличат вниманието по целия свят и Китай ще настоява за разрешаване на
различията чрез диалог и консултации.

Технически екипи от Китай и ЕС проведоха пет кръга от преговори в Пекин от 2 до 7 ноември, участвайки в
задълбочен обмен на спецификите на плана за ценови ангажименти, представен от Китайската търговска камара
за внос и износ на машини и електронни продукти.

Според изявление, публикувано от ЕК на 8 ноември, ЕС също така подчертава, че европейски и китайски
официални лица са провели "интензивни дискусии" в Пекин относно възможно споразумение за ценови
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ангажимент, който би бил алтернатива на изравнителните мита.

Последните забележки на Ланге показват, че преговорите продължават, посочва Джоу, отбелязвайки, че и двете
страни имат общ интерес да предотвратят ескалацията на търговския конфликт и да стабилизират
икономическите и търговски връзки, особено след като ЕС иска да привлече китайските технологии и да обособи
верига на доставки, свързана с електромобилите.

Антисубсидийното разследване на ЕС относно внасяните от Китай електрически превозни средства приключи на
29 октомври, а на следващия ден влезе в сила петгодишна политика на допълнителни мита.

Различните автомобилни компании се сблъскват с различни по размер налози, вариращи от 7,8% за
електромобилите на Tesla до 35,3 на сто за моделите на китайската държавна SAIC Motor. Тези мита се прибавят
към стандартните налози от 10%, които важат за вноса на автомобили в блока.

В началото на ноември Китай се обърна към Световната търговска организация (СТО), завеждайки дело срещу
окончателните мита на ЕС. Китайското министерство на търговията каза от своя страна, че "за да защити
интересите на индустрията за електрически превозни средства и глобалното сътрудничество за зелена
трансформация, Китай реши да заведе дело срещу окончателните антисубсидийни мерки на ЕС".

Служител на СТО потвърди, че жалбата е била подадена.

"Сега можем да потвърдим, че е получено искане от Китай за консултации с ЕС относно окончателните
изравнителни мита на ЕС върху електрическите превозни средства", посочва служителят.

Делото в СТО беше поредният залп в ескалиращото търговско напрежение между Пекин и Брюксел. Въпреки че
Китай заплаши да отмъсти, министерство на търговията изрази надежда за приемливо решение отвъд митата. Ако
това не стане, контрамерките могат да започнат, докато траят преговорите. Ситуацията е усложнена и от факта, че
Доналд Тръмп спечели президентските избори в САЩ, като многократно е заявявал по време на своята кампания,
че е готов да наложи допълнителни мита върху вноса от Китай и да издигне търговски бариери срещу ЕС.

Всяка новина е актив, следете Investor.bg и в Google News Showcase. 

Относно икономиката е Европа

Трима водещи централни банкери от Европейския съюз алармираха за икономически спад. Те предупредиха, че
политическата парализа прави Европа още по-уязвима в потенциална търговска война със САЩ, съобщи
националното радио.

В рядко срещано и силно формулирано съвместно изявление, управителите на Бундесбанк Йоахим Нагел и на
Френската централна банка Франсоа Вилроа дьо Гало заявиха, че ЕС ще бъде "осъден", ако Германия и Франция
не могат да съживят "съвместните френско-германски действия", съобщава "Файненшъл таймс", предава Нова.

Междувременно управителят на ЕЦБ Кристин Лагард изнесе реч, в която подчерта неотложността на реформата
на капиталовите пазари, която, по думите ѝ, не постига осезаем напредък въпреки нарастващите рискове. Тя
разкритикува извънредно фрагментираните финансови пазари в Европа и призова политическите лидери да
игнорират личните интереси, които са защитени като древна крепост. Призивът на Йоахим Нагел и Франсоа
Вилроа дьо Гало за съвместни френско-германски действия беше отправен в техен съвместен коментар,
публикуван в изданията Frankfurter Allgemeine Zeitung и Le Monde, в който се твърди, че победата на Доналд Тръмп
на президентските избори в САЩ вероятно ще увеличи натиска върху затруднената икономика на Европа и трябва
да се приеме като аларма за събуждане. Двамата банкери призоваха за задълбочаване на единния пазар на
Европа, за съюз за спестявания и инвестиции, както и за по-малко бюрокрация и повече сътрудничество в
отбраната.

В реч на Европейския банков конгрес във Франкфурт Нагел предупреди, че една търговска война може да нанесе
значителни загуби на БВП както на САЩ, така и в чужбина и е вероятно да подхрани инфлацията от двете страни
на Атлантическия океан. Лагард пък посочи, че през последното десетилетие е имало малък напредък към съюз
на капиталовите пазари.
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Борбата за овладяване на климатичните промени скара бедните и богатите страни по време на Конференцията за
климата в Баку. На срещата присъства и бившият министър на околната среда Юлиян Попов. Участниците се
споразумяха бедните държави да получават по 300 млрд. долара годишно, за да са справят с изменението на
климата.

"Има напредък в глобалното съгласие по няколко точки – за придвижването на въглеродните пазари и за това
колко пари богатите държави да дадат на бедните, за да се борят с изменението на климата. Тези, които
настояваха за по-големи плащания, са разочаровани. Но основен въпрос е начинът и инструментите, по които тези
средства ще се изразходват, за да не влизат в корупционни механизми", коментира Юлиян Попов в предаването
"Още от деня" по БНТ.

Експертът допълни, че въпросните средства ще бъдат микс между публични средства и мобилизирани частни
инвестиции. "България е много богата икономически страна. В сравнение с държави като Африка, Етиопия, Индия
– страни, в които има гладуващи хора, които лежат по улиците. С тази разлика ние се намираме в клуба на
богатите. В същото време ние много се дърпаме от това да бъдем донор. Смятам, че български компании имат
възможност да станат инвеститор в надграждането на глобалната енергийна система", коментира още той.
Бившият министър на околната среда изрази надежда скоро да има конструктивно, редовно правителство, защото
има много работа.

Според икономиста пълноправното приемане на страната в Шенген е втората голяма крачка след
приемането ни в Европейския съюз. Третата е приемането на еврото, допълни той

Ако влезем в Шенгенското пространство, това присъединяване ще бъде предпазливо, ще ни имат доверие на
етапи. Но това означава, че бентът се отприщва и България ще може да се ползва от свободно движение на
гражданите и липсата на граничен контрол. Това каза икономистът проф. Боян Дуранкев в предаването "България,
Европа и светът на фокус" на Радио "Фокус". 
По думите му пълноправното приемане на страната в Шенген е втората голяма крачка след приемането ни в
Европейския съюз. Третата е приемането на еврото, допълни проф. Дуранкев. Според него е възможно около
средата на 2025 г. да кандидатстваме за приемане на страната в еврозоната. 
Пълноправното приемане на България в Шенген би означавало голямо облекчение за туризма и за бизнес
пътуванията, обясни проф. Дуранкев. Граничният контрол с Румъния и с Гърция няма да бъде премахнат веднага,
но той ще бъде значително облекчен. 
"Да не говорим за икономическите ползи. Ще имаме годишен ръст на търговията може би от 1 милиард лева само
от по-малкото чакане на границите. Това ще намали и разходите за транспорт, икономии на транспортните фирми
и износителите със 100-200 до около 400 милиона лева годишно. Това ще спести на българските граждани над 1,5
милиона часа годишно чакания", изброи икономистът. 
Пълноправното членство в Шенген дава нови бизнес възможности за развитие на граничните региони, особено
край Румъния. Чуждестранните работници от трети страни пък ще имат много по-лесен достъп до българския
пазар, допълни проф. Дуранкев. 
През последните години България значително е подобрила охраната на външните си граници. В резултат на това
те са по-ефективно защитени и на страната ни вече може да се има доверие и да издава единни шенгенски визи. 
"Още повече, че ние вече отговаряме и по втория, третия и четвъртия критерий, по които искаха да отговаряме.
Вторият беше полицейското сътрудничество с другите национални агенции в областта на правоприлагането, за да
се осигури високо ниво на сигурност. Третото изискване беше прилагането на шенгенските правила, и то по линия
на контрола – сухоземен, морски и въздушен. Четвъртото е ние да използваме и да се вписваме в т.нар. Шенгенска
информационна система, която вече ползваме и която подпомага контрола и правоприлагането", припомни проф.
Дуранкев. 
Икономистът коментира и проблема с Бюджет 2025. Той посочи, че към момента липсва дори проектобюджет.

"Служебното правителство и бъдещите управляващи не вижда смисъл в дискусия по въпроса за фискалната и
данъчната политика. Ако продължаваме в числителя да слагаме ниски данъци, а в знаменателя – висока
корупция, нямаме никакви шансове да се измъкнем от дълговата спирала и да излезем след три-четири години
при балансиран бюджет", предупреди проф. Боян Дуранкев.
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Икономиката на континента е изправена пред огромно предизвикателство.

Трима водещи централни банкери от Европейския съюз алармираха за икономически спад. Те предупредиха, че
политическата парализа прави Европа още по-уязвима в потенциална търговска война със САЩ, съобщава БНР.

В рядко срещано и силно формулирано съвместно изявление, управителите на Бундесбанк Йоахим Нагел и на
Френската централна банка Франсоа Вилроа дьо Гало заявиха, че ЕС ще бъде "осъден", ако Германия и Франция
не могат да съживят "съвместните френско-германски действия", съобщава "Файненшъл таймс", предава Нова.

Междувременно управителят на ЕЦБ Кристин Лагард изнесе реч, в която подчерта неотложността на реформата
на капиталовите пазари, която, по думите ѝ, не постига осезаем напредък въпреки нарастващите рискове. Тя
разкритикува извънредно фрагментираните финансови пазари в Европа и призова политическите лидери да
игнорират личните интереси, които са защитени като древна крепост. Призивът на Йоахим Нагел и Франсоа
Вилроа дьо Гало за съвместни френско-германски действия беше отправен в техен съвместен коментар,
публикуван в изданията Frankfurter Allgemeine Zeitung и Le Monde, в който се твърди, че победата на Доналд Тръмп
на президентските избори в САЩ вероятно ще увеличи натиска върху затруднената икономика на Европа и трябва
да се приеме като аларма за събуждане. Двамата банкери призоваха за задълбочаване на единния пазар на
Европа, за съюз за спестявания и инвестиции, както и за по-малко бюрокрация и повече сътрудничество в
отбраната.

В реч на Европейския банков конгрес във Франкфурт Нагел предупреди, че една търговска война може да нанесе
значителни загуби на БВП както на САЩ, така и в чужбина и е вероятно да подхрани инфлацията от двете страни
на Атлантическия океан.

Лагард пък посочи, че през последното десетилетие е имало малък напредък към съюз на капиталовите пазари.

За редица водещи бизнесмени и инвеститори в САЩ подкрепата за Доналд Тръмп по пътя му обратно към Белия
дом си беше финансова инвестиция, която в някои случаи вече носи значителни печалби. Въпреки че не е
необичайно президентите да раздават дипломатически постове и да създават политики в полза на своите
поддръжници, предстоящите събития имат потенциала да бъдат нещо невиждано, пише Quartz в свой материал.

Илон Мъск се откроява като най-големият инвеститор в проекта "Тръмп 2.0" с над 200 милиона долара чрез своя
America PAC. След победата на републиканеца, нетното състояние на милиардера се е увеличило с почти $67
млрд. Той използва социалната мрежа X/Twitter за разпространение на послания в подкрепа на Тръмп.

Близостта му с Тръмп вече е довела до 40% ръст в акциите на Tesla след изборите. SpaceX, другата компания на
Мъск, има договори с правителството на стойност 15,4 милиарда долара, включително 3,6 милиарда с
Министерството на отбраната и 11,8 милиарда с НАСА. Малко вероятно е контрактите да секнат - особено при
положение, че Мъск е ангажиран от Тръмп да предлага оптимизации на държавните харчове и според множество
публикации има огромно влияние при кадровите назначения в бъдещата админиастрация.

Тимъти Мелън, 81-годишен наследник на стоманена и банкова империя, е дарил 150 милиона долара на про-
Тръмп организации и 25 милиона на кампанията на Робърт Ф. Кенеди-младши, който сега стана здравен
министър. Мотивите му остават неясни, но според някои членове на семейството му, той просто иска да бъде
оставен на мира и да не плаща данъци.

Мириам Аделсон, собственик на казиното Las Vegas Sands и израелски вестник, е дарила около 100 милиона
долара за кампанията на Тръмп. Нейното влияние се отразява в назначенията на ключови постове във външната
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политика, включително Майк Хъкаби като посланик в Израел и Елиз Стефаник като посланик в ООН, посочва
Quartz.

Диана Хендрикс, бивш Playboy модел и собственик на разнообразен бизнес портфейл, е дарила 15 милиона
долара, след като е получила значителни данъчни облекчения при предишната администрация на Тръмп.
Вероятно ще очаква още от същото.

Energy Transfer LP, голяма компания за нефт и газ, е инвестирала 10 милиона долара, очаквайки благоприятни
промени в регулациите на индустрията. Назначаването на ветеран от фракинг бизнеса за енергиен министър е ход
на Тръмп именно в тази посока.

Венчър фирмата Andreessen Horowitz е допринесла със 7 милиона долара, надявайки се на дерегулация на
криптовалутите и облекчаване на банковите правила. Тръмп още по време на кампанията се обяви за
изключително про-крипто настроен и очакваните промени в регулаторите със сигурност ще улеснят компаниите от
сферата.

Хауард Лутник от Cantor Fitzgerald е дарил 6 милиона долара и сега е номиниран за министър на търговията. Той
подкрепя идеята за финансиране на правителството чрез мита вместо данък върху доходите.

Elliott Management, под ръководството на Пол Сингър, е инвестирала 5 милиона долара и очаква да се възползва
от данъчните и регулаторни политики на Тръмп, включително намаляване на корпоративните данъци и по-слаб
контрол от Комисията по ценни книжа и борси.

Макар че знаците изглеждат конструктивни, сделката между Израел и Иран все още може да се провали",
което би довело до бързо обръщане на всички къси позиции

Петролът се стабилизира, докато пазарът оценяваше заплахата на новоизбрания президент Доналд Тръмп за
мита върху Канада, Мексико и Китай и напредъка по споразумението за прекратяване на огъня между Израел и
Хизбула.

Сортът Brent се търгуваше над 73 долара за барел, а West Texas Intermediate беше близо до 69 долара, след като и
двата бенчмарка възстановиха по-ранните си загуби. Съобщението на Тръмп в постове в социалната му мрежа
"Truth" предизвика поскъпване на долара, което натежа върху суровините, оценявани във валутата.

В понеделник петролът поевтиня с 2,9%, което е най-големият му спад от почти месец, след като Израел заяви, че
потенциално е на няколко дни от сключване на споразумение с "Хизбула", което би могло да намали риска за
доставките на суров петрол в Близкия изток и за корабите, преминаващи през региона. Все пак остава неясно
дали подкрепяната от Иран групировка ще приеме примирие.

Петролът поевтиня в понеделник заради напредъка по прекратяването на огъня в Близкия изток. Търговците
оценяват последиците от митата на Тръмп.

"Макар че знаците изглеждат конструктивни, сделката между Израел и Иран все още може да се провали", което
би довело до бързо обръщане на всички къси позиции, каза Крис Уестън, ръководител на изследователския отдел
на Pepperstone Group Ltd. Според него коментарите на Тръмп може да са просто "бойки приказки", преди
новоизбраният президент да назначи търговски представител на САЩ.

Един от главните архитекти на митническата програма на Тръмп, бившият търговски представител на САЩ Робърт
Лайтхайзър, все още не е получил назначение за втория мандат.

Петролът се търгува в тесни граници от средата на октомври, като търговците преценяват геополитическите
рискове, съсредоточени около доставките от Русия и Иран, спрямо очакванията за пренасищане през следващата
година. Преди срещата на ОПЕК+ този уикенд представителят на Иран в групата на производителите заяви, че
картелът има малки възможности да отмени съкращенията на добива поради по-големите доставки от други
страни.

Заглавие: Петролът е стабилен - претегля се вероятността от мита и от сделка в Близкия изток
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Руската рубла отбеляза нов спад спрямо долара и еврото тази сутрин, след като в последните седем дни мина
границата от 100 рубли за долар.

Курсът на щатската валута на световния валутен пазар Forex към 11:20 ч. московско време се повиши до 105,2
рубли, съобщи "Комераснт". Курсът на еврото достигна 110,2 рубли.

Официалният курс на долара, определен Рублата падна до най-ниското си ниво спрямо долара от 24 март 2022 г
Финанси 21:30 25.11.2024 от Централната банка на Русия за днес, 26 ноември, е 103,79 рубли.

На 22 ноември извънборсовият курс на долара надхвърли 103 рубли за първи път от март 2022 г., а три дни по-
рано, на 19-и, мина границата от 100 рубли.

Тази сутрин индексът на Московската борса актуализира своя минимум за 2024 г., като падна до 2504,85 пункта.

Рублата устойчиво пада спрямо долара, юана и еврото след въвеждането на санкции срещу "Газпромбанк" и 50
други руски банки, което усложни по-нататъшните плащания за газ, коментират експерти, цитирани от руски
издания. От началото на септември рублата е паднала с 20% спрямо китайската валута и с 15% спрямо
американската.

Руските вносители се готвят за по-нататъшно отслабване на рублата, съобщи "Комераснт", позовавайки се на
бизнесмени. Предприемач, който внася оборудване, сподели, че неговата компания предвижда 120–125 рубли за
долар във вътрешните си изчисления.

Министърът на финансите Антон Силуанов обаче каза тази сутрин, че сегашният курс долар/рубла за благоприятен
за износа.
"Най-важното нещо, приятели, е, че процентът на износ е по-важен от курса. Не казвам, че е добър или лош.
Просто казвам, че днес ставката е много, много благоприятна за износа", цитира РБК думите на министъра.

Кандидатурата на настоящия български еврокомисар Илиана Иванова за представител на България в
Европейската сметна палата (ЕСП) днес беше одобрена от Европарламента с голямо мнозинство. Това стана при
гласуване в пленарната зала на Европейския парламент, който заседава в Страсбург.

Мандатът на Иванова като еврокомисар приключва с избирането на новия състав на Европейската комисия.
Иванова бе евродепутат от ГЕРБ/ЕНП (2009-2012 г.). Тя представляваше България в Сметната палата на ЕС от
2013 г. до 2023 г., а след това бе одобрена за еврокомисар до края на мандата на Мария Габриел.

Илиана Иванова е родена през 1975 г. в Стара Загора. През 1998 г. придобива бакалавърска степен по
Международни икономически отношения в Икономически университет във Варна. Година по-късно получава
магистърска степен по Международни икономически отношения в същия университет. През 2004 г. придобива
магистърска степен по международен мениджмънт в Университета "Тъндърбърд" в Аризона, САЩ.

Професионалният ѝ път започва през 1999 г. като координатор за международните финансови институции в
Министерството на земеделието и храните. Заема тази длъжност до 2002 г.

От 2004 до 2006 г. е анализатор в банки и финансови институции в Далас и Аризона, САЩ.

От 2007 до 2009 г. е общински съветник в Столичния общински съвет, избрана от ГЕРБ.

От 2009 до 2012 г. е член на Европейския парламент, избрана е за заместник-председател на Комисията по
бюджетен контрол.

Илиана Иванова встъпва в длъжност като член на Европейската сметна палата на 1 януари 2013 г. От 21
септември 2016 г. е ръководител на Одитен състав II, специализиран в областта на политика "Инвестиции за
сближаване, растеж и приобщаване".
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От 2022 до 2023 г. Иванова е председател на Комитета за контрол на качеството в ЕСП. Тя е отговорен докладчик
за одити в областта за оценка на образованието, финансирано от европейски политики, младежката заетост,
инициативата Индустрия 4.0 и цифровите иновации в Европа. Председател е на Комитета за контрол на
качеството, отговарящ за контрола върху всички одити, свързани с Плановете за възстановяване и устойчивост.

Владее английски, френски, немски и руски език.

Новоизбраният президент на Съединените щати Доналд Тръмп обмисля да назначи "AI цар", който ще отговаря за
изкуствения интелект (AI) в новата му администрация, съобщи във вторник американския новинарски сайт Axios.

Въпреки че имената на потенциалните кандидати в момента са неизвестни, източници, запознати с въпроса,
казаха пред изданието, че технологичният милиардер Илон Мъск вероятно ще бъде "тясно замесен в оформянето
на бъдещето на дебата и случаите на употреба на ИИ".

Според информацията на Axios, "царят на изкуствения интелект" ще се съсредоточи върху осигуряването на
публични и частни инвестиции, "за да запази Америка в челните редици на ИИ". Той също така ще си сътрудничи с
ръководения от Мъск отдел за правителствена ефективност, използвайки ИИ за справяне с измамите и
разхищението.

Подобна роля може също така да се комбинира с плановете на Тръмп за определянето на "крипто цар", като
бъде назначен един общ "цар на нововъзникващите технологии", се казва още в информацията.

Непрекъснатото нарастване на дълга на САЩ вече не е просто краткосрочна тенденция

Ускореният растеж на държавния дълг на САЩ може да създаде големи проблеми за световната икономика,
особено за развиващите се страни, пише Global Times.

Тревожното е, че продължаващото нарастване на дълга на САЩ вече не е просто краткосрочна тенденция, а
представлява значителен дългосрочен проблем, отбелязва изданието. Нарастващата фискална тежест рискува да
подкопае доверието в държавните облигации на САЩ, което може да доведе до повишена нестабилност на
световните финансови пазари. За развиващите се страни тази динамика често води до изтичане на капитали,
обезценяване на валутата и нарастващи разходи за заеми.

Това тревожно покачване не само налага по-голямо разпределение на ресурси за лихвени плащания, но също
така предвещава ескалираща фискална тежест в бъдеще с потенциално дълбоки последици за икономиката и
социалното развитие на нацията.

Това нарастващо фискално бреме рискува да подкопае доверието в държавните облигации на САЩ, което може
да доведе до по-висока доходност и повишена нестабилност на световните финансови пазари. За развиващите се
страни тази динамика често се изразява в изтичане на капитали, обезценяване на валутата и нарастващи разходи
за заеми, което допълнително усложнява икономическото им развитие.

По-тревожното е, че непрекъснатото нарастване на дълга на САЩ вече не е просто краткосрочна тенденция, а
значително дългосрочно предизвикателство, произтичащо от кумулативните ефекти на сложни и трайни
икономически, политически и социални проблеми. Продължаващият дисбаланс между държавните фискални
разходи - обхващащи социално подпомагане, разходи за отбрана и развитие на инфраструктура - и данъчните
приходи става все по-очевиден. Този структурен дефицит принуждава правителството непрекъснато да емитира
нов дълг, за да запълни недостига на финансиране, което води до порочен кръг на натрупване на дълг.

Заглавие: Axios: Доналд Тръмп обмисля да назначи "цар за изкуствения интелект"
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От международна гледна точка, тъй като САЩ е емитентът на основната резервна валута, тяхната фискална
политика и дългова ситуация не само влияят на вътрешните икономически условия, но също така имат
широкообхватни странични ефекти върху световната икономика.

Например, с бързото покачване на националния дълг на САЩ, има нарастваща загриженост, че доверието на
пазара в притежаването на държавни облигации на САЩ може да отслабне. Тази ерозия на доверието може да
има преки последици върху глобалните финансови пазари, потенциално да доведе до по-високи разходи по заеми
и повишена нестабилност в световен мащаб, което допълнително усложнява пейзажа на международните
финанси и търговия, пише още изданието.

На този фон Китай, като втората по големина икономика в света, осъзна необходимостта от предприемане на
проактивни и стабилни мерки за смекчаване на рисковете, породени от прекомерното разчитане на щатския
долар. Процесът на дедоларизация - който включва намаляване на зависимостта от долара в международната
търговия, глобалните платежни системи и валутните резерви - се превърна в ключов фокус за Китай и много други
нации. Като насърчава използването на юана в трансграничната търговия и инвестиции, Китай се стреми не само
да подобри финансовата си устойчивост, но и да намали излагането на страничните ефекти на фискалната и
паричната политика на САЩ, предлагайки обещаващ път към по-стабилна световна финансова система.

Китай трябва да продължи да напредва в интернационализацията на китайския юан. Въпреки че
интернационализацията на юана е дългосрочен и сложен процес, Китай може ефективно да намали зависимостта
си от щатския долар само чрез непрекъснато укрепване на международния статут на юана. Този ход ще помогне
за смекчаване на потенциалните неблагоприятни въздействия на проблема с дълга на САЩ върху икономиката на
Китай.

Освен това развиващите се страни трябва активно да укрепват многостранното сътрудничество помежду си, като
насърчават икономическата устойчивост и силата на договаряне във финансовия свят, пише още изданието.

Съмненията дали Бюджет 2025 ще успее да балансира между дефицита от 3%, ниските нива на инфлация,
безработицата и увеличаването на разходите за заплати и пенсии, се задълбочават.

Пред Bulgaria ON AIR бившият зам.-министър на труда и социалната политика Зорница Русинова заяви, че е важно
да се види пълнотата на целия бюджет.

"По никакъв начин ние не виждаме цяла картина, за да може да се види преценката. Не е добре непрекъснато да
повтаряме, че трябва да се орежат разходите, за да се вместим в 3-процентия дефицит и да влезем в еврозоната.
Трябва да намерим баланса. Един от основните източници на инвестиции са европейските средства. Разходите за
здравеопазване и социални дейности със сигурност ще нарастват", коментира Русинова, която е председател на
Икономическия и социален съвет (ИСС).

Тя подчерта, че хората трябва да имат предвидимост по отношение на техните доходи.

"Бюджетът за следващата година върви с тригодишната прогноза. По отношение на еврото е важно да кажем, че
трябва да продължи техническата подготовка, информацията към гражданите, трябва да има особено внимание
към най-уязвимите хора. Възрастните хора в малките населени места трябва да бъдат сигурни, че ще могат
спокойно да превалутират средствата си. Риск има, надявам се да се стигне до разумност", каза тя в предаването
"България сутрин"

По думите ѝ, за да се увеличат приходите, трябва да се вземе отнякъде.

"Важно е да видим какъв е балансът. Хората трябва да бъдат подготвени. Няма да имат страхове, ако има
предвидимост. Част от инвестициите могат да дойдат от европейските средства. Виждаме тревога в
работодателите заради съкращения. Темата за доходите включва голям пакет от мерки, свързани с определени
инвестиции и това как гражданите могат да преодоляват кризите с по-добри умения на пазара на труда", посочи
още Русинова.

Гледайте видео с целия разговор.

Това се случи Dnes, за важното през деня ни последвайте и в Google News Showcase

https://www.dnes.bg/ …

Заглавие: Само с орязване на разходите не става, трябват и инвестиции

Дата: 26.11.2024 13:12
Медия: Зарата
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Интересуваме се по какъв начин успявате да съчетавате традициите и да внедрявате нови, иновативни,
смели, индустриални решения във вашето развитие, заяви в Хайфонг българският президент

България се развива изключително интензивно като индустриална държава с внедряването на водещи зелени
технологии. Това заяви президентът Румен Радев на срещата със секретаря на партийния комитет на Хайфонг Ле
Тиен Чоу. Румен Радев е на официално посещение във Виетнам.

За нас е особена чест, че може да бъдем в един от водещите индустриални и културни центрове на съвременен
Виетнам. Успехът, който сте постигнали, e наистина впечатляващ. Искаме да работим с вас, да имаме по-тясно
сътрудничество, да споделяме опит и да разбираме как постигате тези успехи, каза държавният глава.

Тук е една от най-големите и водещи индустриални зони във Виетнам, водещо пристанище и транспортен център,
компанията "Vin Fast", която се изгради като регионален лидер в решаването на проблемите на електрическата
мобилност и производството на електрически автомобили. Интересуваме се по какъв начин успявате да
съчетавате традициите и да внедрявате нови, иновативни, смели, индустриални решения във вашето развитие. Да
споделите вашата тайна как успявате да привличате толкова много инвеститори от цел свят и в същото време да
внедрявате зелени политики във вашето развитие, както и да съхранявате и развивате вашето културно-
историческо наследство, коментира Румен Радев. Може да се кооперираме в автомобилостроенето, където
България се очерта като водещ център в Европа за производство и развитие на софтуер в електрическата
мобилност, каза още президентът.

Споделяме силна, обща политическа воля да продължим да развиваме и задълбочаваме нашите
взаимоотношения във всички области от взаимен интерес, добави държавният глава.

Президентът отбеляза, че е провел вчера срещи с президента на Виетнам Лъонг Къонг, с генералния секретар на
Виетнамската комунистическа партия То Лам, с министър-председателя Фам Мин Чин и с председателя на
Националното събрание Чан Тханх Ман.

Виетнам и България са обединени от добри отношения, каза Ле Тиен Чоу. България е една от десетте страни,
които признават и установяват дипломатически отношения с Виетнам. Виетнамците помним и винаги ще сме
благодарни за помощта на българския народ в борбата за националната ни независимост, заяви още Ле Тиен Чоу.

След срещата президентът и делегацията посетиха завода "Vin Fast" и разгледаха производствения процес.

Във Виетнам президентът е придружаван от представители на българския бизнес от сферите на
информационните и високите технологии, отбраната, автомобилния и транспортния сектор, инженерния отрасъл и
др. В ръководената от него делегация са министрите от служебното правителство: на образованието и науката
Галин Цоков, на иновациите и растежа Росен Карадимов и на туризма Евтим Милошев, както и кметове на
български общини. Президентът е придружаван и от съпругата си Десислава Радева.

Не трябва да се толерира агресията на Русия, която нарушава върховенството на закона. Това заяви пред БНР
посланикът на Япония у нас Н.Пр. Хисаши Мичигами.

"Въпреки че Европа и Азия са отдалечени една от друга, сигурността в регионите не бива да се разглежда
поотделно. Макар да не ми се иска, не е невъзможно някой ден подобна агресия да се породи в Източна Азия. Ако
Европа падне, е възможно Източна Азия да бъде засегната. Затова за японските граждани, това, което се случва
в Украйна, не е нещо, което се случва в другия край на света, а нещо, което може да бъде свързано с техния
живот. Затова те одобряват подкрепата за Украйна".

Заглавие: "Искаме да работим с вас": Румен Радев посети водещия индустриален център на Виетнам

Дата: 26.11.2024 13:40
Медия: Бизнес Дир.бг

Заглавие: Н.Пр. Хисаши Мичигами: Японският бизнес се завръща в България
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Тази година България и Япония отбелязват троен юбилей в двустранните си отношения – 115 години от първите
официални контакти, 85 години от установяване на дипломатически отношения и 65 години от тяхното
възстановяване.

Посланик Мичигами е роден в Осака през 1958 г. Завършва Токийския университет. Получава магистърска степен
от Харвардския университет. Дипломатическият му опит включва Световната търговска организация в Женева. Той
е също съветник, пълномощен министър и заместник-ръководител на мисията в посолството на Япония в
Република Южна Корея, както и в Китай. От 2014 г. последователно е генерален консул на Япония в Дубай и в
Южна Корея, генерален секретар на Секретариата за тристранно сътрудничество (между Япония, Китай и Южна
Корея). Автор е на 6 книги за Япония и Корея.

Не може да бъде пренебрегнато икономическото развитие на Източна Азия, обясни още Н.Пр. Хисаши Мичигами.

"Но как е в Китай? Вие познавате негативните черти на комунизма по-добре от мен. Ето сега Китай подкрепя
Русия във войната срещу Украйна. Разбира се, мирното и кооперативно развитие на Китай е желателно и би
било хубаво, ако стане важен партньор, но реалните действия на страната са различни. Затова виждаме
нарастващ международен отзвук".

Когато г-н Тръмп стане президент на САЩ, аз лично се надявам, че той ще укрепи отношенията с Европа, каза
още Н.Пр. Хисаши Мичигами.

"Между САЩ и Европа съществуват предизвикателства, свързани със сигурността, а също икономически и
търговски въпроси".

Японският бизнес се завръща в България, отбеляза посланикът.

"Хората в България, особено тези на възраст над 60 години, често отбелязват, че включително и по време на
социализма, Япония е подкрепяла изграждането на различни инфраструктурни проекти като язовири,
пристанища, метро, болници, хотели, културни обекти и съоръжения за опазване на околната среда. Именно в
тези области японските предприятия са били активни в България. Щастлив съм, ако тази подкрепа е била
полезна.

Известната японска компания Toshiba, която в миналото построи ПАВЕЦ "Чаира", ще се завърне, за да го
ремонтира. Компанията Meiji, известна с производството и продажбата на продукта "българско кисело мляко на
Мейджи България" в Япония, е решила да създаде съвместна научноизследователска лаборатория с
българската компания "Ел Би Булгарикум" в София.

Постепенно става ясно сред японските компании, че България се стреми да се превърне в регионален център за
иновации и че постига значими резултати.

За да се изгради завод за сглобяване на автомобили, е важно да има добра транспортна инфраструктура, като
устойчива и безопасна пътна мрежа и бързи железопътни линии. Смятам, че чрез работата върху развитието на
транспортна инфраструктура ще се открият нови възможности".

Япония отдава голямо значение на културната дипломация, подчерта Н.Пр. Хисаши Мичигами.

"Когато четете вестници в чужбина, повечето теми в двустранните отношения са свързани с политиката. Ако
разгледате двустранните отношения в рамките на 10 години, те ще бъдат в по-голяма степен свързани с
икономиката и бизнеса (мобилните телефони, които използвате, автомобилите, които карате и т.н.). Ако
разгледате двустранните отношения в период от 50 години, тогава обаче ще видите, че основната тема ще бъде
културата.

Що се отнася до културата, наличието на един или двама гениални писатели, музиканти или художници е важно, но
още по-важни са впечатленията и оценките, които хората имат за жителите на дадената страна.

Важен е обменът не само на правителствено, но и на местно ниво. Не само правителството, но и гражданите
могат да работят заедно в областта на културната дипломация. България и Япония имат дълга история на
взаимно разбирателство, уважение и взаимно учене чрез културата и аз бих искал да задълбоча тези отношения".

Цялото интервю може да чуете в звуковия файл.

Заглавие: Скромният растеж помага да се увеличат най-добрите оценки

Дата: 26.11.2024 14:22
Медия: Инфосток

https://www.infostock.bg/infostock/control/worldmarkets/news/120185-skromniyat-rastezh-pomaga-da-se-uvelichat-najdobrite-otsenki


Zoom Video Communications отчете скромен ръст на печалбите, подхранван от напредъка на AI и стабилните
парични резерви, въпреки изправените пред конкурентни предизвикателства, пишат от The Motley Fool.

Специалистът по видео комуникации и инструменти за виртуално сътрудничество Zoom Video Communications (ZM
3,67%) отчете финансовите резултати за третото тримесечие на фискалната 2025 г. в понеделник, 25 ноември,
които надхвърлиха прогнозите на анализаторите. Компанията отчете увеличение на приходите с 3,6% на годишна
база до 1,178 милиарда долара, докато коригираната печалба на акция (EPS), ключова мярка за рентабилност,
възлиза на 1,38 долара в сравнение с консенсусните оценки на анализаторите от 1,31 долара.

Това тримесечие подчертава способността на Zoom да предоставя постоянна доходност, подкрепена от
иновациите в изкуствения интелект (AI), но подчертава текущите предизвикателства в рамките на силно
конкурентен пазар.

Преглед на бизнеса

Zoom Video Communications е известна със своята лесна за използване платформа за видеоконференции,
базирана на облак, пригодена както за фирми, така и за физически лица. Нейното портфолио от услуги се
простира отвъд видео разговорите, за да включва цялостни комуникационни решения като телефон, чат и работни
пространства за съвместна работа. Със стратегически фокус върху интегрирането на изкуствен интелект (AI), Zoom
непрекъснато подобрява своите предложения, за да се погрижи за развиващия се хибриден работен пейзаж.

Компанията отдава голямо значение на иновациите като ключов фактор за успех. Заслужаващите внимание
скорошни разработки включват пускането на AI Companion 2.0, което е в съответствие с мисията на Zoom да
обогати производителността и сътрудничеството в рамките на своята платформа.

Тримесечни постижения и финансови резултати

Zoom показа окуражаващи резултати през третото тримесечие на фискалната 2025 г., подчертани от не-GAAP EPS
от 1,38 долара. Това беше постигнато на фона на умерен ръст на приходите, който регистрира годишно увеличение
от 3,6% до 1,178 милиарда долара. Компанията се е съсредоточила върху стратегическата пазарна експанзия и
растежа на предприятието, илюстрирано със забележимото увеличение от 5,8% на приходите на предприятието
през годината до 698,9 милиона долара. Освен това спечелването на основен договор за контактен център Zoom с
20 000 места в Европа, Близкия изток и Африка (EMEA) беше значително постижение. Това предполага силно
усвояване на усъвършенстваните комуникационни възможности на Zoom в региона.

Удовлетворението на клиентите на Zoom остава високо, като онлайн средният месечен отток или процентът на
анулирани клиенти достига рекордно ниско ниво от 2,7%. Въпреки това, онлайн приходите показват стабилен ръст,
подчертавайки област за подобрение. Компанията продължава да инвестира в AI и иновации, насочени към
подобряване на потребителското изживяване и ангажираност, като AI Companion 2.0.

Финансово, паричната позиция на компанията остава стабилна на 7,7 милиарда долара, осигурявайки ливъридж
за стратегически маневри като сливания и придобивания. Също така, бордът на Zoom разреши инициатива за
обратно изкупуване на акции на стойност 1,2 милиарда долара, отразявайки нейната увереност в дългосрочното
създаване на стойност въпреки конкурентния натиск.

Предизвикателствата остават, включително конкурентен натиск от доминиращи играчи като Microsoft Teams, който
постигна крачки в придобиването на потребители чрез интеграции в своята софтуерна екосистема. В допълнение,
интегрирането на нови услуги като Zoom Phone и Zoom Contact Center в по-широкия пазар демонстрира някои
нарастващи проблеми в конкурентна среда.

Бъдеща перспектива

Гледайки напред, ръководството на Zoom предвижда стабилност, като очакванията за четвъртото тримесечие са
фиксирани между 1,175 милиарда и 1,180 милиарда долара приходи (2,7% ръст в средната точка). Това
ръководство предполага фокус върху поддържането на траекториите на растеж, като същевременно управлява
конкурентната динамика. Прогнозите за приходите за пълната фискална година 2025 варират от 4,656 милиарда
до 4,661 милиарда долара (3% ръст в средната точка), заедно с цел за свободен паричен поток от 1,58 до 1,62
милиарда долара.

Ръководството на Zoom остава ангажирано с повишаване на възможностите си за AI, за да укрепи пазарната си
позиция. Бъдещите приоритети включват използване на паричните резерви за потенциално преследване на
придобивания, които са в съответствие със стратегическите ѝ директиви. За инвеститорите ключовете за
наблюдение включват способността на компанията да поддържа растеж на приходите и да се ориентира в
конкурентни условия, особено като се има предвид предстоящото интегриране на допълнителни иновативни
възможности.

*Материалът е с аналитичен характер и не е съвет за покупка или продажба на финансови активи на фондовите
пазари.



РАБОТОДАТЕЛИ, ТРИСТРАННО
СЪТРУДНИЧЕСТВО

В полския пазар на труда има по-сериозен недостиг на кадри от когато и да било от 1990 г. насам

Министър-председателят на Полша Туск не само иска да отмени правото на убежище, но и да ограничи трудовата
миграция. Това създава сериозни проблеми за полските предприятия, пише АРД и обяснява причините.

Във фирмата "Международна логистика Маратон" в Познан бизнесът върви много добре. 400 камиона пътуват из
цяла Европа, а през следващата година се очаква броят им да се увеличи с още сто. Но за това са нужни и
шофьори.

Заместник-директорката на борда на компанията Александра Кашуб казва пред АРД, че очаква ситуацията с
набирането на кадри да става все по-сложна. Процесите ще станат по-комплексни, защото ще се изискват още
документи. А това може да е фатално за развитието на тази компания.

31% по-малко визи

Причината Кашуб да се притеснява за бъдещето на бизнеса си е новата стратегия на Полша за миграцията.
Премиерът Доналд Туск я представи пред октомври, припомня АРД. Тогава основният фокус беше върху обявеното
временно замразяване на правото на мигранти да искат убежище в Полша. Стратегията се характеризира с много
строги мерки за нелегалната миграция. Но това е само малка част от плана, който според Туск трябва да стане
пример за целия Европейски съюз.

Правилата за издаване на студентски визи също са затегнати. Целта е да не се използва тази вратичка от
имигранти, които се преструват, че учат в университет, но всъщност работят, обяснява правителството. Достъпът до
полския трудов пазар всъщност драстично ще бъде променен и много строго регулиран. Търсят се само
висококвалифицирани работници или такива, които са граждани на държави, част от Организацията за
икономическо сътрудничество и развитие или с които Полша или ЕС има договорки за репатриране.

През първата половина от тази година правителството на Туск вече е намалило броя на издадените студентски и
работни визи с 31%, сравнено с предходната година. Това действие е и в отговор на предполагаемите незаконни
практики с издаване на визи по време на предишното правителство.

Компаниите трудно си намират работници

Туск е категоричен по въпроса каква е основната му цел: "Бих предпочел трудовата миграция да е на ниво
квалифицирана работна ръка, а не само евтин труд", каза той. Малко по малко предприемачите в Полша започват
да осъзнават какво означава това за тях. В строителството, кетъринга и логистиката компаниите обичайно търсят
по-малко квалифицирани работници. Близо една четвърт от тях идват от държави извън ЕС, пише АРД.

В "Международна логистика Маратон" това са половината работници - украинци, беларуси, грузинци - те се грижат
за просперитета на компанията. Причината е, че все по-малко поляци искат да вършат ръчна работа.

Зависими от чуждестранните работници

В полския пазар на труда има по-сериозен недостиг на кадри от когато и да било от 1990 г. насам. На практика
има пълна заетост. Според Евростат равнището на безработица е само 2,9%, което го прави второто най-ниско в
ЕС след Чехия. Освен това, както и в много други европейски страни, се наблюдава и негативна демографска
тенденция. През 2023 г. страната регистрира спад в броя на населението за шеста поредна година. Според
настоящите прогнози до 2035 г. Полша може да загуби два милиона работници.

Поради това предприятията все повече разчитат на работна ръка от чужбина. Понастоящем в Полша работят
около 1,1 милиона чужденци, което представлява 6,7% от общата работна сила в страната, обяснява АРД. По-
голямата част от тях са украинци, следвани от беларуси - съседни на Полша държави, но през последните години
се наблюдава увеличение на миграцията от далечни страни като Бангладеш или Непал, Колумбия или Зимбабве. В
някои случаи броят на заявленията за издаване на разрешение за работа се е увеличил пет пъти от 2022 г. до
2023 г.

Само предизборна агитация?

"Без непалските работници съм загубен", казва Роберт Станкевич, собственик на бистро във Варшава. Той се
притеснява, откакто е чул за новата стратегия за миграцията, тъй като петима от неговите служители са от Непал.

Заглавие: Трудова миграция: как Полша се затваря за чужденци
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Някои от тях са учили в Полша, а сега работят в кухнята на Роберт. Той им плаща добре и те са доволни. Но смятат
ли се за квалифицирани работници?

Мачей Вронски, председател на сдружението на работодателите от транспортния и логистичния сектор, не е
доволен от плановете на правителството. Защото нуждите на икономиката не са били консултирани
предварително и защото много неща все още са напълно неясни. Преди всичко обаче, защото вижда в документа
чиста предизборна агитация.

През следващата година Полша ще избира нов президент. Темата за трудовата миграция винаги е добър начин
хората да бъдат наплашени, смята Вронски. Работодателите ще пострадат, а потенциалните нови работници ще
бъдат отхвърлени. Въпреки всичко Вронски не смята, че стратегията ще бъде вкарана в сила по начина, по който
беше представена. Правителството все някога ще трябва да осъзнае, че този план не отговаря на реалността.

Това е третото издание в България на годишната класация на международната
платформа Kaderabotim.bg, To oткроява ключовите работодатели в различни
икономически сектори според отношенията им с техните служители.

Международната кариерна платформа Kaderabotim.bg публикува третото издание на
своята класация на най-популярните работодатели у нас. "Топ работодатели България"
към момента е единствената независима класация, базирана изцяло на оценките на
служителите. Тазгодишната водеща тройка включва Практикер България, Tavex и
Технополис България. Инициативата има за цел да послужи като независим инструмент
за реална оценка на усилията, които компаниите влагат в по-добри условия за работа и в
изграждането на своя имидж като работодатели. Класацията използва прозрачна и надеждна методология,
базирана на реалната обратна
връзка от служителите. 70% от общата оценка се основава на оценката за общото
удовлетворение, докато 30% се базират на оценките, дадениc за пет подчертано важни
критерия (заплата и придобивки, възможности за развитие, баланс между работа и личен
живот, управление, фирмена култура и ценности). В класацията са включени само
компании, които имат поне 30 мнения от служители в портала. За съставянето на най-
новата класация са използвани оценките, получени между 16 ноември 2023 г. и 31
октомври 2024 година. Настоящото издание на класацията вече е трето в България и Молдова, както и четвърто
в Гърция и Унгария. Румъния, в която инициативата празнува своята десета годишнина, е
пионер. Там класацията вече е наложена сред обществото и е разпознаваема от почти
всички работодатели и служители. На нейна база са създадени както онлайн, така и
офлайн каталози с работодатели и се провежда тематична конференция.
На база на тазгодишната българска класация за първи път ще бъде създаден и онлайн
каталог с 50-те най-добри работодатели у нас. Той ще бъде публикуван официално през
февруари 2025 година. "Класацията "Топ работодатели България" позволява обществото да си създаде
обективен и прозрачен поглед върху българските работодатели. Вярваме, че една
класация, основана на мнението на работещите, предоставя ценна обратна връзка, която
помага на компаниите да се развиват и да създават още по-добри условия за своя
персонал" - посочва Костин Тудор, главен изпълнителен директор на Kaderabotim.bg и
компанията – майка WhereWeWork.com. Според него, това прави класацията важен инструмент както за
работещите, търсещи
най-доброто място за своето кариерно израстване, така и за бизнесите, които се стремят
да подобрят своята работодателска марка. А ето и кои са най-високо оценените работодатели през 2024 г., според
класацията:
1. Praktiker Bulgaria
2. Tavex
3. Технополис България
4. tbi bank
5. Съдърланд Глобъл Сървисиз България
6. Coca-Cola HBC Bulgaria
7. Amusnet
8. JYSK Bulgaria
9. Yettel Bulgaria
10. Lidl Bulgaria Яким Павлов, управител на търговска верига Практикер, заели първо място в класацията

Заглавие: Служители определят най-добрите работодатели

Дата: 26.11.2024 14:15
Медия: Economynews

http://www.economynews.bg/%D1%81%D0%BB%D1%83%D0%B6%D0%B8%D1%82%D0%B5%D0%BB%D0%B8-%D0%BE%D0%BF%D1%80%D0%B5%D0%B4%D0%B5%D0%BB%D1%8F%D1%82-%D0%BD%D0%B0%D0%B9-%D0%B4%D0%BE%D0%B1%D1%80%D0%B8%D1%82%D0%B5-%D1%80%D0%B0%D0%B1%D0%BE%D1%82%D0%BE%D0%B4%D0%B0%D1%82%D0%B5%D0%BB%D0%B8-news114958.html


ТОП работодатели за 2024 г. от Kaderabotim.bg, споделя: "За нас е голямо признание да бъдем избрани за най-
добър работодател в класация,
основана на оценките на хората. В Практикер вярваме, че най-добрите резултати се
постигат в среда на доверие, сътрудничество и сигурност. С оглед на това осигуряваме
на своите над 1 700 служители възможности за непрекъснати обучения, развитие и
благоприятни условия за баланс между професионалния и личен живот. Ключова роля в
развитието на компанията е изграждането на удовлетворени и ангажирани хора и именно
те са в основата на нашите постижения." 

Предоставял е невярна информация

Европейската прокуратура (EPPO) в София съобщи, че е повдигнала обвинителен акт в Софийския районен съд
срещу управител на българска фирма в опит за измама с проект за 1,92 милиона евро в подкрепа на
предприемачи в Африка, финансиран от ЕС.

Ответникът е обвинен, че е предоставял невярна информация, за да получи средства за проект, финансиран от
Европейския фонд за развитие (EDP), насочен към подпомагане на действия в развиващите се страни в Африка,
Карибите и Тихоокеанските страни и отвъдморските страни и територии, съобщава bTV.

Случаят е докладван на Европейската прокуратура от Европейската служба за борба с измамите (OLAF). Фактите
датират от 2021 г., когато Министерството на планирането, статистиката и регионалната интеграция на Република
Конго стартира покана за търг за закупуване на оборудване, предназначено да подпомага и обучава
предприемачи в секторите на царевицата, хранително-вкусовата промишленост, дървения материал и
обработката, с финансовата подкрепа на Делегацията на Европейския съюз в страната.

Успешната компания e следвало да осигури трактори, лемежи за плуг, сеялки, устройства за поливане, системи за
компостиране, инкубатори за яйца, машини за ронене на царевица и други инструменти, изброени в поканата.
Съгласно изискванията на обществената поръчка оборудването трябва да произхожда от държава членка или
територия, разрешена от програмата.

За да изпълни изискванията на проекта, ответникът подава оферта, в която декларира, че по-голямата част от
оборудването е с произход от България. Според разследването обаче това не било вярно. Проверка показва, че
част от артикулите са с произход от Китай, а в някои случаи производителите не съществуват. Офертата на
българската компания е отхвърлена след констатирани нередности.

Ако бъде признат за виновен, обвиняемият може да получи от една до шест години затвор и глоба между 1000 и
5000 евро.

Това се случи Dnes, за важното през деня ни последвайте и в Google News Showcase

За участие в официалната церемония са поканени членове и представители на държавната администрация и
на неправителствените организации в бранша.

Българската хотелиерска и ресторантьорска асоциация ще връчи своите годишни награди за професионални
постижения в областта на туризма, съобщава БНР.

От 1996 година организацията обявява имената на мениджъри и собственици в бранша, които са сред най-
успешните предприемачи и са реализирали най-големите инвестиции през годината.

За участие в официалната церемония са поканени членове и представители на държавната администрация и на
неправителствените организации в туризма.
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ТЕМИ В РАЗВИТИЕ

Окончателното решение за членството на България и Румъния подлежи на гласуване в Съвета на ЕС на 12
декември

Предвидено е допълнително усилване на българо-турската граница

Страните членки отчитат нарастване на износа и вноса, БВП нараства до 3%

Унгарското председателство на Съвета на Европейския съюз е към своя край. Под надслов "Да направим Европа
отново велика", една от основните цели на унгарския политически елит за периода 1 юни – 31 декември беше
укрепването на външните граници на ЕС. Като далновиден политик Виктор Орбан разбра, че не може да се говори
за обединена Европа, без България и Румъния като пълноправни членове на Шенгенското пространство. Години
наред нашата страна и Румъния бяха третирани като "втора ръка" страни членки от държави като Австрия и
Холандия.

Такова отношение започна да поражда значително недоволство в българския и румънския народ, спрямо ЕС и
начина на взимане на решения в съюза. Точно това Виктор Орбан съзря като непосредствена опасност за
стабилността на ЕС, защото при евентуалното идване на власт на крайнодесни популисти като Джордже Симион,
кандидат за президент на Румъния, това би поставило ЕС в ненужна допълнителна политическа нестабилност. За
справка, крайнодесният популист и ултранационалист Симион - открит унгарофоб, заявява, че би искал да върне
румънските граници преди Втората световна война (в сметките му явно влиза и българската Южна Добруджа) и
иска да изземе културната автономия, с която унгарското малцинство се ползва в Трансилвания.

Основният опонент на Симион - текущият премиер Марчел Чолаку, вместо с кух популизъм, подходи прагматично и
започна политически натиск, чрез европейските институции, като заплаши, австрийците със Съда на ЕС, тъй като
установените загуби за румънския бизнес само за година, поради блокирането на страната за Шенген, възлизат на
10 млрд. евро. Българската реакция също не закъсня и правителството на България установи, че годишните загуби
за родния бизнес възлизат на около 1 млрд. евро.

В този контекст се случи и срещата на 22 ноември в Будапеща, инициирана от Виктор Орбан, на която бяха
поканени българската, румънската и австрийската делегация. Чрез посредничеството на Орбан и дългогодишния
му вътрешен министър Шандор Пинтер, излезе обща декларация за пълноправното членство на Румъния и
България в Шенген, което трябва да се случи от 1 януари 2025 г. Разбира се, окончателното решение подлежи на
гласуване в Съвета на ЕС по време на заседание по въпросите на правосъдието и вътрешните работи,
предвидено на 12 декември. Резултатът от гласуването ще бъде известен около 13 декември, но е редно да се
отбележи, че този път Австрия рискува да изпадне в тотална изолация, при процеса на взимане на решения.
Причината за това е, че освен всички европейски институции, които се обявиха за приемането на България и
Румъния, председателството на Съвета на ЕС е все още унгарско. Освен това, другата страна, от която евентуално
можеше да се очаква вето – Холандия е с правителство, което се крепи на подкрепата на Герт Вилдерс, съюзник
на Орбан в Европейската партия "Патриоти за Европа". От страна на Австрия, Карл Нехамер, досегашният
канцлер, изгуби изборите на 29 септември, и е все по-политически уязвим, още повече, че наскоро в долната
камара на австрийския парламент беше избран за председател Валтер Розенкранц от Партията на свободата,
още един съюзник на Виктор Орбан в Патриоти за Европа.

С подкрепата си за България и Румъния в Шенген, Орбан се доказва отново като далновиден политик. От една
страна, той индиректно помага на румънския премиер в надпреварата за президент, като по този начин укрепва
интересите на унгарското малцинство в Трансилвания, което на всички избори гласува масово за партията му
Фидес, от друга Орбан укрепва и самия ЕС, на който последното, което му трябва е дестабилизиране на
югоизточните му външни граници. Ако гласуването на 12 декември мине успешно, е предвидено допълнително
усилване на българо-турската граница с още 1000 служители на Фронтекс и гранична полиция.

Що се отнася до ползите за България от пълноправно членство в Шенген, те основно са:

Увеличен обем на търговията: проучванията показват, че търговията в рамките на ЕС се увеличава с 10%-15% за
членовете на Шенген поради рационализираните трансгранични операции.

Икономически тласък за туристическия сектор: за страните, силно зависими от туризма, каквато е България
(туристическият сектор допринася за над 6% от българската икономика) притокът на посетители води до приходи
за местния бизнес като хотели, ресторанти и културни атракции.

Заглавие: Орбан показа на ЕС как се прави европейска политика за Шенген
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Ръст на БВП: проучванията показват, че членството в Шенген може да повиши БВП на дадена страна с до 3% чрез
засилване на търговията, туризма и преките чуждестранни инвестиции.

Общ икономически растеж: комбинираният ефект от повишената търговия, туризма и инвестициите стимулира
икономическия растеж. Страните-членки на Шенген отчитат нарастване на износа и вноса, поради по-малко
прекъсвания на доставките, свързани с чакането по границите.

Автор: Веселин Киров

труд.бг

На фона на сложната политическа обстановка у нас и по света се появи нова партия – "България може". Един от
учредителите е Кузман Илиев, познат като анализатор. Той става съпредседател на новата формация.
"Има нужда от партии, които да са сито за граждани, борили се за определени каузи. Интересът на обществото е
важен, а не фигурите и личността, Затова бихме подкрепяли идеите, а не личностите. Много важни се помислиха
тези в парламента", каза Илиев.
Той отговори и на въпрос защо е бил председател на бизнес организацията на Алексей Петров.
"Не съм се познавал с него, когато ми се обади. Гледал ме е по телевизията и ми гласува доверие. В един момент
съм получил някакъв шанс, запознали сме се, предложи ми лично. Това не е някаква тайна", обясни Кузман Илиев
в вфира на bTV. 
Той коментира и каква е позицията на новата формация относно мира и войната.
"Една от основните ни линии е мирът и войната, която може да ни завърти като водовъртеж и България да
изчезне, ако стане нещо в Черно море. Ние смятаме, че трябва да има диалог, смятаме, че трябва да има
дипломация. И Тръмп иска същото", каза още Кузман. 

Новият спонсор на Корнелия Нинова и нейния бъдещ политически проект се оказа много интересен. За
утвърждаването на своята нова партия бившият лидер на БСП ще разчита на дълбокия джоб на червения
милионер Ангел Борисов Симеонов, собственик на хотел "Анел" в центъра на София.

Снимка: Narod

Вече не е тайна, че именно тук всеки вторник се заформя соцсборище, на което освен Корнелия през годините са
присъствали Георги Първанов, Сергей Станишев и цяла плеяда бедни и богати комунисти.

Снимка: NarodЗатова и тази формация е позната сред сведущите като "кръга Анел".

Ангел Симеонов не е от познатите лица на левия капитализъм. Обикновено се появява около културни събития,
защото освен предприемач, е и поет…

Но бизнесът му заслужава по-специално внимание.

Спонсорът на Корнелия е свързван със скандали около застрояване на терени край Созопол. Там, между нос
Свети Стефан и нос Христос на местността Буджака, червеният милионер застроява малък миден плаж и скалите
на топ локация – заливът е дълбок и много привлекателен.

Над залива и плажа се намира границата на имота на фирма "Анел 96". И всички пътеки и стълби, естествено,
стигат до плажа.

Вилното селище, наречено Арт комплекс "Анел", се състои от 12 оригинални къщи, тенис корт и тревни площи.
Носът е заобиколен от морето, а в самия му край има статуя на разпънатия Исус Христос, която бизнесменът
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дарил на община Созопол.

Около разпятието собственикът поставил скулптури на бягащи коне.

Според някои специалисти всичко това е построено незаконно, само дето държавата така и не си прави труда да
провери и при констатирани нарушения – да санкционира.

Споровете около луксозния имот започнаха още през 2009 година, когато дружеството на Ангел Симеонов изсипа
тонове бетон до плажа за прегради.

Тогава проверки на Дирекцията за национален строителен контрол (ДНСК) констатираха нарушението, но
собственикът твърдеше, че бетонните стени били там отпреди.

В по-ново време пиар акция изуми местните – носителката на короната Мис Китай – Роузи Джу Син бе гост в Арт
комплекс "Анел" в Созопол и дори направи серия еротични фотоси за радост на кибиците.

И една любопитна подробност – Ангел Симеонов същият онзи бизнесмен, който през юни 2009-а бе заподозрян
от в. "Капитал", че е организирал изкупуването на един цял брой на вестника заради неудобни нему публикации.
Микробус на негова фирма обикалял сериите и изкупувал всички броеве на изданието, докато броят се изчерпа…

Снимка: Narod

"Не знаем кой от материалите в броя е провокирал изкупуването на вестника по този начин. Започваме собствено
разследване на случая", заяви тогава съпругата на издателя Иво Прокопиев – Галя Прокопиева, главен редактор
на "Капитал".

Към оня момент бе ясно, че изданието било изкупено на отделни места в София и по Южното Черноморие,
където е и Созопол. Конкретни данни за изкупуване "на едро" имало от Бургас, Несебър и столичните квартали
"Дружба 1", "Люлин", "Захарна фабрика", "Банкя", "Надежда", "Лозенец", "Иван Вазов", "Стрелбище" и в районите на
ул. "Витоша", "5-те кьошета", "Окръжна болница" и "Плиска".

Източник: Narod

Главният икономист на КНСБ Любослав Костов прогнозира, че се върви в посоката страната да остане без бюджет
за догодина. Той предупреди, че до края на 2024 г. остават само четири работни седмици, в които процедурата
няма как да бъде завършена.
"Бюджетът трябва да мине през Националния съвет за тристранно сътрудничество, след това през комисиите,
след това на първо и второ четене в пленарната зала. Обикновено има 7 дни между двете четения за
предложения. Ако не внесат бюджета тази седмица и не съкратят сроковете, до 31 декември няма как да имаме
бюджет", посочи експертът по NOVA NEWS.
"Ние може да нямаме редовно правителство още 3 години, но държавата не може да върви така", каза Костов.
Той изрази притеснение, че би било трудно да се справим с 1/12-та от тазгодишния бюджет. "Причината е, че
имаме 18 млрд. лева дефицит при действащо законодателство, без да се прилагат политики. Има редица данъчни
промени, които трябва да се случат и бяха обявени от министъра на финанситe. Държавата трябва да има бюджет
и бюджетната година да съвпада с календарната, защото имаме да правим политика по доходите и еврозона да
гоним, и План за възстановяване и устойчивост – куп неща, които чакат на трупчета", каза Костов.
Икономистът се опасява, че проектът за финансовата рамка на държавата може да "ни го хвърлят една петък
вечер". Костов припомни, че по Закона за публичните финанси Бюджетът трябва да бъде внесен до 30 октомври
всяка година от изпълнителната власт. "Самото внасяне на бюджета е вид политика, така че няма такива
сценарии – служебният кабинет не прави политика. … Изборите са през 3 месеца и ако съберете всички пари,
излизат малко над 700 млн. лева", каза Костов. 
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Общинският съвет в Бургас даде съгласие да се предостави парична награда от 20 000 лв. на големия български
поет, драматург, режисьор, композитор и певец Недялко Йорданов по повод 85-годишния му юбилей.

Средствата ще са от бюджета на общината, а писателят ще ги вложи в издаването на луксозно списание с негови
стихове, посветени на родния Бургас.

"Много хора са се обадили притеснени дали има здравословен проблем или житейски такъв с Недялко Йорданов
и тази награда всъщност да е като помощ", сподели по време на заседанието на ОбС-Бургас председателят
Михаил Хаджиянев.

Това обаче няма общо с истината. Причината е, че Недялко Йорданов е вдъхновител на няколко поколения
българи със своята завидна творческа енергия, с нови идеи за книги и събития, адресирани към най-
разнообразна по възраст и интереси публика.

"През целия творчески път той немиуемо е посланик и певец на Бургас, като с думите и многобройните си изявите
допринася в огромна степен за утвърждаването на града ни, като културен център и уникално място, в което се
раждат, живеят и творят едни от най-големите творци на България", пише в мотивите си за наградата кметът
Димитър Николов, по чието предложение ще се връчи тя.

Предложението на Унгария за преминаването към следващ етап на преговорите за присъединяване със Сърбия
беше отхвърлено от голяма група държави от Европейския съюз, което прави невъзможно постигането на
необходимото единодушие.

Дебатът се проведе по време на среща на посланиците при закрити врата.

Хърватия, Естония, Финландия, Германия, Латвия, Литва, Нидерландия и Швеция бяха сред тези, които се
противопоставиха на този ход, сочейки с пръст лошия опит на Белград в областта на основните права, обтегнатите
отношения с Косово и продължаващия отказ да се наложат санкции на Русия.

Предложението, внесено от унгарското председателство на Съвета на ЕС, имаше за цел да доближи Сърбия до
отварянето на Клъстер 3 от процеса на присъединяване, който обхваща осем отделни глави, свързани с
конкурентоспособността и икономическия растеж, като данъчно облагане, парична политика, заетост, митнически
съюз и научни изследвания.

Сърбия вече беше отключила пет от тези осем глави, но през 2020 г. Брюксел промени правилата за създаване на
тематичните клъстери, които сега трябва да бъдат отворени след изпълнението на редица предварителни
критерии.

Според Европейската комисия Сърбия е "технически готова" да започне преговори по Клъстер 3, като
окончателното решение е в ръцете на държавите от ЕС, които трябва единодушно да одобрят всяка стъпка от
процеса.

Групата на опозицията призна напредъка, постигнат от Сърбия в кандидатурата ѝ за членство, но настоя, че са
необходими "конкретни резултати", преди да се продължи напред, заяви дипломат.

Основна точка на безпокойство около масата беше очевидната липса на съгласуваност на Белград с външната
политика на ЕС, особено що се отнася до многобройните санкции, които блокът наложи на Русия, добави
дипломатът.

Макар да подчертава ангажимента на страната си към членството в ЕС, сръбският президент Александър Вучич
заяви, че не се "срамува" от поддържането на "много добри връзки" с Москва.

"Никой в Европа не е съгласен с мен по този въпрос, но всички в Европа разбират моята позиция", заяви Вучич
през септември.

Белград е подложен на наблюдение и заради споразумението си за свободна търговия с Китай, което влезе в сила
на 1 юли и незабавно премахна 60% от митата между двете страни. Не е ясно как страна със споразумение за
свободна търговия с Китай може да стане част от ЕС, тъй като търговската политика на блока е единна и се
определя от Брюксел.
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Сърбия "поддържа отношения на високо равнище с Руската федерация и активизира отношенията си с Китай,
което повдига въпроси относно стратегическата посока на Сърбия", пише Комисията в доклада за разширяването,
публикуван миналия месец.

Политиката на Вучич наподобява тази на унгарския министър-председател Виктор Орбан, който се разграничи от
колегите си от ЕС, за да насърчи добрите отношения с руския президент Владимир Путин и китайския Си Дзинпин.
"Мирната обиколка" на Орбан през лятото, по време на която той посети Москва и Пекин, предизвика обвинения в
нелоялност.

Продължаването на преговорите за присъединяване с кандидатите от Западните Балкани е един от основните
приоритети на унгарското председателство на Съвета на ЕС, което ще приключи на 31 декември.

Сградите и будките ще останат на Кулата, но автомобили, камиони и автобуси ще преминават покрай тях без
проверки, докато стигнат до тесния мост в буферната зона и спрат за изчакване.

Труд

Автомобили, автобуси и камиони минават без проверки на границата от Нова година

Фуния се изсипва от двете посоки на тесния мост в буферната зона на Кулата-Промахон

Засилени проверки в 30-километровата зона

Бариерите, оградите и легналите полицаи на граничния пункт Кулата ще бъдат махнати. Остават само празните
будки за контрол, между които автомобилите ще минават само с ограничена скорост до 20 или до 30 км/ч.

Познатите ни опашките от 10-15 километра ще изчезнат, но тапи пак ще се образуват, защото потоците от ТИР-ове,
автобуси и автомобили от магистралите в България и Гърция ще се изсипват на тесния мост при Промахон.

Така ще изглежда преминаването през най-големия граничен пункт Кулата-Промахон от 1 януари 2025 г., ако на 12
декември страната ни бъде приета заедно с Румъния за пълноправен член на Шенген, разказаха пред "Труд
news" служители на пункта.

Няма да се извършва вече спиране на всяка един и автомобил, автобус или камион и няма да проверяват
документите на пътуващите хора и стоки. Сградите на този и другите гранични пунктове с Гърция обаче остават. Те
няма да бъдат разрушавани, както е правено преди години в държавите-членки на Шенген. Споразумението
позволява на страните да въвеждат граничен контрол до 6 месеца и такъв вече действа на места в Западна
Европа. Затова на някои пунктове, където вече няма постройки, могат да се видят фургони, палатки или сглобяеми
халета, където се правят проверки на пътуващите.

За българските туристи на практика, ако тръгнат от София към Гърция идното лято на море, първото неприятно
препятствие по пътя ще бъде Кресненското дефиле. Заради колчетата и ограничението на скоростта и
изпреварването, там ще бъде мястото на първата сериозна тапа. Втората е на тесния мост в буферната зона, а
третата - при пунктовете за пътна такса.

Шенген обаче не означава край на контрола и проверките, обясниха ни граничарите. На 30 км от пункт Кулата и в
двете посоки - приблизително до градовете Сандански у нас и Серес в Гърция действа така наречената зона за
засилени проверки.

Там ще действат патрули на граничните полицаи, които по метода анализ на риска ще спират автомобил, камион
или автобус и да проверят документите на рискови граждани. Мобилни групи на Агенция "Митници" също може да
спира ТИР-овете за проверки на стоките. Такава практика вече има на двата моста и на ферибот "Оряхово" към
Румъния.

Край гишетата за пътна такса в Гърция и на други места, където колоните си движат по-бавно, продължават да
снимат камери, записите от които също ще помагат за работата на граничните власти да идентифицират
контрабандисти на цигари и алкохол, трафиканти на хора и на наркотици.

Ничия земя - ничия отговорност

Мостът на Кулата тесен заради Студената война
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Мостът на Кулата-Промахон е строен миналия век по време на Студената война и най-вероятно целта на
проектантите му е била да е тесен и не много здрав, за да не минава по него тежка военна техника. Тази година
през август комисия от представители на различни институции от наша страна направиха обследване на мостовото
съоръжение, за да проверят в какво състояние е. Засега няма компрометирани участъци, но за да се изгради нов
мост трябва да има специална спогодба между България и Гърция, защото съоръжението е гранично, намира се в
буферната зона или в ничията земя между двете държавни граници.

От 2007 г. след приемането на България в ЕС, страната ни и Гърция можеха да кандидатстват за общо
финансиране на един здрав и широк мост поне с по три ленти в двете посоки, но и до ден днешен това не се
случва.

Старши комисар Антон Златанов, шеф на "Гранична полиция": С Гърция граничен контрол няма, преминаването е
свободно

"С Румъния ще бъде въведен граничен контрол за 6 месеца, но няма да проверяваме целия трафик, а само по
метода анализ на риска. За Гърция такъв граничен контрол няма да има, преминаването ще е свободно." Това
заяви вчера в Русе шефът на "Гранична полиция", който замина на среща при колегите си в Румъния.

"Ние очакваме от януари постепенно опашките да намалеят и да стигнат до изчезване. Те ще се сведат до опашки
не заради проверките, а заради инфраструктурата, тъй като това са мостови съоръжения, стеснени участъци или
ферибот. И в момента, за да се качи един камион на ферибота чака, да влезе в стеснен участък - също. На част от
тези места ще извършваме проверки на онези превозни средства, които представляват интерес за нас. Това ще
бъде постепенен процес и не очаквайте на 1 януари някой да щракне с пръсти и опашките да изчезнат. Дълго
време България е чакала за този момент, затова сега постепенно, с фини настройки, нещата ще станат такива,
каквито трябва. Нашата цел ще бъде туристите, семействата, бизнесът да не страдат от този граничен контрол, но
не ни се сърдете, ако бъдете проверени, тъй като това е в интерес на сигурността на всички нас", каза още старши
комисар Златанов.

Очакват решение на срещата на 12 декември

Атина подкрепя пълното членство на България в Шенген

Бойка Атанасова,
Труд news, Атина

Гърция подкрепя пълното членство на България в Шенген, което означава отваряне на сухопътните граници и се
очаква да стане на 1 януари 2025 г.

"Мястото на България е в Шенген", заяви и президентът на Гърция Катерина Сакеларопулу. Според нея България
е изпълнила предварително поставените ѝ критерии за членство в Шенген.

През последните три години двустранният стокообмен между България и Гърция е нараснал с 1 млрд. евро,
достигайки рекордна стойност от 4,5 млрд. евро. България е втората дестинация за гръцкия износ, гръцките
инвестиции са на трето място в България. Отношенията между България и Гърция са ос на стабилност в
Югоизточна Европа. В лицето на Гърция България вижда свой близък партньор в региона в рамките на ЕС и
НАТО. И не на последно място премахването на граничния контрол по суша между двете държави ще бъде от
полза за туристи, транспортни компании и туристически организации. Очаква се километричните опашки и
многочасово чакане по границите да отпадне, отбелязват гръцките медии.

Окончателното решение за пълноправното членство на България в Шенгенското пространство се очаква да бъде
взето на 12 декември на среща вътрешните министри на Европейския съюз.

Шенген дава надежди на Пиринския край

Превозвачи очакват да спестяват до 240 евро на ден

Засилва се конкуренцията в туризма

Новината, че на 12 декември се чака решение за вдигане на бариерите към Гърция, предизвика истинска еуфория
в социалните мрежи и живеещите в Пиринския край. Хората започнаха да се поздравяват като на празник,
въпреки че още процедурата за прием не е приключила.

Още отсега по няколко семейства се уговарят, че след 1-ви януари ще отидат колективно до близки градове в
Гърция на "едно свободно кафе". Някои признават, че падането на границите е било мечта на техните родители.

Местният бизнес възлага огромни надежди, че това ще доведе до икономически подем за региона. Няма да има
вече препятствия за търговията, очаква се рязко да се увеличи потока от туристи, както от българи и гърци, така и
от другите страни от ЕС - на първо място румънците.

А най-доволни са транспортните фирми, чийто тирове вече няма да изпускат фериботи в Гърция, както и срокове
на доставки. Отсега превозвачите правят сметки колко ще спестят на ден и го докарват до около 240 евро. Но



засега се въздържат да кажат дали това ще доведе до поевтиняване на доставките, а оттам и до по-ниски цени в
магазините.

Безспорно е обаче, че свободното минаване на границата с Гърция ще доведе до отлив на туристи от Черно море,
казват туроператори. Ако сега хиляди българи са искали ваканция в Гърция, но са се отказвали заради
километричните опашки, то сега се очаква отприщване на голяма вълна от нашенци. Гърция е предпочитана
заради по-добрата храна и обслужване, а предприемачите по родното море трябва сериозно да се напънат да
вдигнат нивото, ако искат да задържат летовниците си.

Гърците от Северна Гърция също не крият задоволството си от влизането на България в Шенген. За тях това
означава повече туристи и пари. И очакват, че ще има инвестиции в посока подобряване на инфраструктурата в
граничния регион.
Бариерите по пътя към Гърция ще паднат и на другите пунктове, които свързват България с южната ни съседка. И
там общините очакват сериозен икономически подем за региона и по-голям инвеститорски интерес.

Чакат ни най-малко 2-3 трудни години по пътя към Гърция

Недостроената магистрала "Струма" ще се задръсти още

Движението през Кресненското дефиле остава трудно за шофьорите най-малко още 2-3 години.

Пътната инфраструктура в Благоевградска област ще се превърне в проблем и изпитание за огромното
натоварване, което се очаква, ако от 1 януари влезем в сухопътния Шенген.

Реално магистралата "Струма", която винаги е наричана Пътя на парите, не е довършена, а това ще води до
задръствания по пътя за Гърция. Колони са често явление на кръговото край Благоевград, след това при възел
Симитли, следва и най-тежката част Кресненското дефиле. Заради непрекъснатите жалби и дела от страна на
Зелените са пропуснати десетки години тази инфраструктурата да е готова.

Работи се по Източния вариант за изнасяне на едното трасе на магистралата в Кресненското дефиле високо по
билото, а другото да остане в дефилето. Сроковете обаче непрекъснато се променят, едни казват, че ако стриктно
се спазват процедурите напълно е възможно до 2027-2028 година да се приключи и магистрала Струма да е цяла.
Но при липсата на стабилно правителство не е ясно дали това няма да доведе до поредното забавяне.

За по-бързо плащане на пътната такса

Безплатно устройство за таксуване на магистралите в Гърция

Така изглежда устройството за идентификация на автомобила и платена такса, който минава и не спира покрай
будките на магистралите в Гърция.

Голяма част от пътуващите редовно за Гърция българи, които имат имоти там, или ходят на почивка почти всеки
уикенд знаят за устройството, което им спестява реденото и чакането на опашки по пунктовете за тол таксите. То
се поставя на предното стъкло и осъществява радиосигнал със станцията. Така прави връзка с бариерата на един
от коридорите и тя се вдига автоматично, като не е нужно дори да спирате, а просто да намалите и преминете.
Устройството се доставя абсолютно безплатно до България от водеща гръцка куриерска услуга за експресна
доставка в Гърция Geniki Taxydromiki. Важно е да се знае, че пратката е освободена дори от такса доставка до
адреса ви в България. Може да бъде поръчано от всеки, дори без да има данъчен номер в южната ни съседка.

Услугата EgnatiaPass може да се използва в цялата платена пътна мрежа в Гърция. Ако сте частно лице или
компания, можете лесно да наблюдавате и управлявате месечните си такси, като получавате месечна фактура
безплатно, има и абонаментна програма с точки за отстъпки. За да заявите устройството е нужно да направите
профил в сайта на EgnatiaPass и да след това да го заредите с пари през дебитна или кредитна карта. Важно е да
се знае, че при смяна на автомобила, устройството може да се прехвърли и на новия ви със заявление през
контактната форма на платформата и става за пет минути.

ЗА КАКВО Е СЪЗДАДЕНО ЧОВЕЧЕСТВОТО

Източник/ци: Шенген маха бариерите към Гърция, тапите остават - Труд
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Вдигането на акциза върху цигарите, алкохола и бирата от 1 януари 2025 година е смислена мярка, но тя няма да
помогне за дупката в бюджета. Това ще доведе до допълнителни приходи в държавния бюджет, но няма да
затвори дупката в него. Този дефицит пак ще остане в доста голям размер, защото основният проблем в
публичните финанси на държавата е огромния дял и бързото увеличаване на държавните разходи. Нещо, което не
може да бъде компенсирано с увеличаване на данъчните приходи. Т.е. проблемът е в разходната, а не в
приходната част на бюджета.

Това коментира Пламен Донев, преподавател по данъчно облагане, пред Нова нюз.

Когато говорим конкретно за данъчни мерки, ние трябва оценим кои от предлаганите идеи са смислени, кои имат
дългосрочен ефект. Затова казвам, че акцизите са една от смислените мерки, но така или иначе само с данъчни
мерки не може да бъде затворен бюджетния дефицит, обясни той.

Трябва да се обсъди философията на бюджета. Той е основен инструмент на правителството и чрез него то се
стреми да изпълнява свои основни задължения и функции. На първо място правителството следва да се стреми
да направи всичко възможно, за да активизира и да стимулира динамиката на икономиката, тъй като ние много
изоставаме, имаме много да наваксваме, за да стигнем до средни равнища, коментира проф. Гарабет Минасян.

Грешката при нас е, че на този 3% дефицит се гледа като на някаква мантра, а той трябва да се разглежда в
контекста на икономиката – как се развива държавата, къде отиват парите, какъв е растежът ни и как се
доближаваме до средните европейски нива, посочи още професорът.

Важен е дефицитът, както е важно да се гледа главоломно нарастващите дългове на държавата, тъй като те ще се
плащат от следващото поколение под формата на данъци, които в един момент неизбежно ще трябва да бъдат
вдигнати. Държаният дълг по същество представлява отсрочено данъчно облагане. И в момента размерът на
данъците в България не е никак нисък. Ако вземем пълнолетните българи без пенсионерите годишният размер на
данъците и осигуровките, които всеки един плаща, е към 15 000 лева. Ако направим това изчисления само спрямо
работещите хора, сметката идва 25 000 лева всяка година. Това са реално плащани данъци от всеки един от нас.
Това означава, че хората с по-високи доходи, плащат повечето от тях. Така че нивото на данъчната тежест не е
малка, коментира Донев.

Така че от тази гледна точка изобщо не трябва да се говори за повишаване на данъците, защото така даваме
много грешни сигнали към инвеститорите -и местни, и чуждестранни. а има доста фирми, които не смеят да стъпят
у нас, защото не знаят какво ще стане с данъците, няма дългосрочна политика, допълни той.

Източник: Petel.bg

Отказът на Сърбия да наложи санкции на Русия беше една от основните спънки, които попречиха на страната да
премине към следващия етап от преговорите за присъединяване.

Предложението на Унгария за преминаване към следващ етап на преговорите за присъединяване със Сърбия
беше отхвърлено от голяма група държави от Европейския съюз, предаде "Евронюз", което прави невъзможно
постигането на необходимото единодушие.

Дебатът се проведе по време на среща на посланиците при закрити врата.

Хърватия, Естония, Финландия, Германия, Латвия, Литва, Нидерландия и Швеция бяха сред тези, които се
противопоставиха на този ход, сочейки с пръст лошия опит на Белград в областта на основните права, обтегнатите
отношения със съседно Косово и особено продължаващия отказ да се наложат санкции на Русия.

Предложението, внесено от унгарското председателство на Съвета на ЕС, имаше за цел да доближи Сърбия до
отварянето на Клъстер 3 от процеса на присъединяване, който обхваща осем отделни глави, свързани с
конкурентоспособността и икономическия растеж, като данъчно облагане, парична политика, заетост, митнически
съюз и научни изследвания.

Преди това Сърбия беше отключила пет от тези осем глави, но през 2020 г. Брюксел промени правилата за
създаване на тематичните клъстери, които сега трябва да бъдат отворени като цяло след изпълнението на редица
предварителни критерии.

Заглавие: Блокираха преговорите за присъединяване на Сърбия в ЕС
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Според Европейската комисия Сърбия е изпълнила критериите и е "технически готова" да започне преговори по
Клъстер 3, като окончателното решение е в ръцете на държавите от ЕС, които трябва да одобрят с единодушие
всяка стъпка от процеса.

Kонсенсусът не успя да се осъществи, след като Унгария, която е твърд поддръжник на европейската интеграция
на Сърбия, внесе предложението за Клъстер 3. Групата на опозицията призна напредъка, постигнат от Сърбия в
кандидатурата ѝ за членство, но настоя, че са необходими "конкретни резултати", преди да се продължи напред,
заяви дипломат.

Основна точка на безпокойство около масата беше очевидната липса на съгласуваност на Белград с външната
политика на ЕС, особено що се отнася до многобройните санкции, които блокът наложи на Русия заради
пълномащабната инвазия в Украйна, каза дипломатът.

Макар да подчертава ангажимента на страната си към членството в ЕС, сръбският президент Александър Вучич
заяви, че не се "срамува" от поддържането на "традиционно много добри връзки" с Москва и отказа да следва
западните ограничения.

"Никой в Европа не е съгласен с мен по този въпрос, но всички в Европа разбират моята позиция", заяви Вучич
през септември.

Белград е подложен на наблюдение и заради споразумението си за свободна търговия с Китай, което влезе в сила
на 1 юли и незабавно премахна 60% от митата между двете страни. Не е ясно как страна със споразумение за
свободна търговия с Китай може да стане част от ЕС, тъй като търговската политика на блока е единна и се
определя от Брюксел.

Сърбия "поддържа отношения на високо равнище с Руската федерация и активизира отношенията си с Китай,
което повдига въпроси относно стратегическата посока на Сърбия", пише Комисията в доклада за разширяването,
публикуван миналия месец.

Политиката на Вучич наподобява тази на унгарския министър-председател Виктор Орбан, който се разграничи от
колегите си от ЕС, за да насърчи добрите отношения с руския президент Владимир Путин и китайския Си Дзинпин.
Изключително противоречивата "мирна обиколка" на Орбан през лятото, по време на която той посети Москва и
Пекин, предизвика обвинения в нелоялност.

Продължаването на преговорите за присъединяване с кандидатите от Западните Балкани е един от основните
приоритети на унгарското председателство на Съвета на ЕС, което ще приключи на 31 декември.
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Със съмишленици обмисляме създаване на политически проект, когато сме готови – тогава ще го обявим.

Това каза пред БНР Корнелия Нинова, бивш председател на БСП, народен представител в няколко предходни
парламента, вицепремиер и министър на икономиката и индустрията в правителството на Кирил Петков.

"Не искам това да е една от поредните нови партии, която се бори за власт. Много искам да е смислена, да има
смислена програма, да е различната партия. Това, което би ни откроявало, е това, което е дефицит в политиката
– морал, достойнство, отказ от бизнес интереси, отказ от това политиката да се използва за бизнес, саможертва.
За мен акцентът е икономиката", уточни тя.

"Предупреждавах, че БСП ще бъде превзета и ще я превърнат в търговска марка и в търговия за постове и за
пари. Всеки ден виждаме доказателства за това в парламента", припомни Нинова.

Тя изказа тревога, че според журналистически разследвания и сравнения излиза, че и от БСП-Обединена
левица може би са купували гласове в някои секции на изборите на 27-и октомври, защото има "драстично
разминаване с резултатите в тези секции от изборите през юни:

"Но по-тревожно е поведението им след изборите".

Бих подкрепила Силви Кирилов, за да тръгне парламентът, заяви Корнелия Нинова.
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Не вярвам президентът Румен Радев да бъде решението на кризата, подчерта Нинова и добави:

"Много се говори за този проект, но му отмина времето и тежестта, защото Радев вече не олицетворява нещо
ново и спасително. Той като президент вече управлява България с няколко служебни кабинета. Близо две години
управлява той и нищо по-добро не се случи".

Истинското решение е Делян Пеевски и Бойко Борисов да бъдат изолирани от политиката, категорично посочи
тя.

Според Нинова страната отива към нови избори през пролетта.

Интервюто на Стефан Кунчев с Корнелия Нинова и анкета на Калина Стоянова в предаването "12+3" можете да
чуете от звуковите файлове.


